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▲ Pravidelná jednání ředitelů nejvýznamnějších bohumínských podniků s vedením města přinášejí obou-
strannou informovanost. Foto: František Krejzek

Jednání se zástupci bohu-
mínských podniků a institu-
cí se koná pravidelně každý
rok. Protože přibývá úspěš-
ných podniků, přibývá také
účastníků. Přítomni bývají 
i ředitelé finančního, pra-
covního a farního úřadu,
zdravotní pojišťovny. Hlav-
ním účelem je vzájemné se-
známení se strategickými 
záměry města i podniků, 
o předpokládaném vývoji za-
městnanosti. 

Město tentokrát podalo
hlavně informace týkající se
vývoje dopravy, která v souvis-
losti s dálnicí a přivaděči velmi
ovlivní život ve městě i zásobo-
vání podniků. Předmětem jed-
nání byla i spolupráce ve spon-
zorování kultury, sportu, zdra-
votnictví a školství ve městě.
Zástupci města přišli také s my-
šlenkou budoucího rozšíření
využívání veřejně prospěšných
prací tak, aby co nejméně lidí
bylo závislých na sociálních
dávkách. Rovněž příprava pro-
jektu centrálního zásobování
teplem má význam i pro někte-
ré podniky, které se pravděpo-
dobně také připojí. Tím se zvý-
ší efektivita tohoto vytápění 
a občané mohou počítat s niž-
šími cenami.

Zatímco v minulosti převa-
žovaly informace o snižování
zaměstnanosti, tentokrát je vý-
hled naopak velmi pozitivní,
většina podniků chystá zvyšo-
vání počtu pracujících. Všem
podnikům se daří a připravují
další investice do modernizace
výroby. Bonatrans vyváží do 60
zemí světa, železniční stanice je
nejmodernější v zemi, ŽDB
GROUP zvyšují tržby i zisk,

například kotlů se vyrobí až 80

tisíc ročně, Bochemie se blíží

miliardové tržbě a úspěšně vy-

váží do celého světa, Bekaert

rozšířil vývoj a výzkum, Rock-

wool hodně udělal pro zlepšení

životního prostředí. Proinves-

tuje několik set milionů korun

na rozšíření výroby. 

Celkově nás naplňuje tato

schůzka velkým optimismem,

Bohumín má velkou budouc-

nost, snad jen Úřad práce bude

mít v oblasti nezaměstnanosti

méně práce. V Bohumíně se

totiž vytváří celkově 11 371 pra-

covních míst, pro srovnání na-

příklad větší Těšín 7 500 a Or-

lová 8 440 míst! V těchto jed-

náních budeme jistě pokračo-

vat a rozšiřovat účast.

Petr VÍCHA, starosta města

Ponechalo tím delší čas na vyjá-

dření názoru občanům. Na strán-

kách města www.mubo.cz běží an-

keta, kde můžete svým hlasem pod-

pořit jeden z pěti návrhů, které

město ve výběrovém řízení obdrže-

lo. Teprve na základě této ankety

budou zastupitelé na svém posled-

ním mimořádném zasedání vybírat

definitivní variantu. Anketa končí

16. října, aby její výsledky mohly

být předloženy na posledním zase-

dání zastupitelstva v tomto voleb-

ním období. (frk)

Zastupitelstvo města na svém posledním zasedání odložilo roz-
hodnutí o výběru vodního prvku, který bude stát v místě původní
kašny na náměstí T. G. Masaryka (viz fotografie).

Rozhodněte o »kašně«
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Další ulice budou bez hracích automatů
O čem jednalo zastupitelstvo města

■ Nové zařízení sociální 
péče

Město dosud garantovalo

poskytování těchto služeb

dvěma svými subjekty - pečo-

vatelskou službou, jež byla

součástí bohumínského měst-

ského úřadu, a příspěvkovou

organizací Ústav sociální péče

pro mentálně postiženou mlá-

dež Domovinka. V zájmu kom-

plexnosti poskytování služeb 

i z důvodu navazujících admi-

nistrativních úkonů (nutnost

registrace poskytovatelů u kraj-

ského úřadu, podání žádosti 

o dotaci na činnost) doporučil

sociální odbor sloučení obou

těchto subjektů do jedné pří-

spěvkové organizace. Zastupi-

telstvo tento návrh schválilo 

a od 1. října letošního roku

funguje ve městě Centrum so-

ciálních služeb Bohumín, pří-

spěvková organizace, která má

sídlo na Slezské ulici čp. 164

(bývalý ústav Domovinka).

Hlavní činností je poskytová-

ní sociálních služeb osobám,

které mají sníženou soběstač-

nost z důvodu věku, chronic-

kého onemocnění, zdravotní-

ho postižení, osobám s chro-

nickým duševním onemocně-

ním a rodinám s dětmi, jejichž

situace vyžaduje pomoc jiné

fyzické osoby. 

Od ledna příštího roku bu-

dou platné nové sociální záko-

ny. Bližší informace o změ-

nách, které s nimi budou spo-

jeny, zveřejníme koncem le-

tošního roku v městských no-

vinách OKO.

■ Hospodaření města

Důležitým bodem progra-

mu bylo projednání výsledků

hospodaření města a jeho

příspěvkových organizací za I.

pololetí 2006 i návrh úprav

rozpočtu letošního roku. Dis-

kutována byla i první verze

rozpočtu města pro rok 2007,

která prozatím vychází z poža-

davků jednotlivých odvětvo-

vých odborů městského úřa-

du. Z tohoto důvodu je tento

první »nástřel« schodkový v cel-

kovém objemu 22 milionů ko-

run. Do další verze již projde
vyrovnaný rozpočet, což zna-
mená stanovení priorit ve
vztahu na zdrojové možnosti
města. 

■ Další STOP výherním
hracím automatům

Schválena byla novela obec-
ně závazné vyhlášky, kterou
byla doplněna další veřejně
přístupná místa, na kterých je
v našem městě zakázáno pro-
vozování výherních hracích
přístrojů. Rozšíření se týká 
ulice Slezské od ulice Čs. ar-
mády po křižovatku s ulicí
Ovocnou ve Starém Bohumí-
ně, ulice Mírové, Nerudovy 
a Osvoboditelů v Novém Bo-
humíně. Doposud díky vy-
hlášce klesl počet hracích au-
tomatů ve městě zhruba o tři-
cet přístrojů.

■ Poděkování komisím 
a výborům

Dnem nových voleb (tj. 20.
října) končí činnost jedenácti
komisí rady města, dvou výbo-
rů zastupitelstva města a šesti
komisí pro městské části. Za-
stupitelstvo hodnotilo jejich
práci za období od ledna do
září letošního roku a podle ná-
vrhů předsedů těchto orgánů
přiznalo odměnu těm členům,
kteří se na ní na úkor svého
volného času podíleli. Do čin-
nosti ve prospěch města se za-
pojilo celkem 155 bohumín-
ských občanů.

■ Už jste podali svůj tip?

V 15. čísle městských novin
OKO jsme představili čtená-
řům pět návrhů nového vod-
ního prvku na náměstí T. G.
Masaryka v Novém Bohumí-
ně. Vytvoření dostatečného
časového prostoru pro vy-
jádření občanů k výstavbě no-
vého vodního prvku si vyžá-
dalo přesunutí výběru jedné 
z pěti variant na nejzazší mož-
ný termín, kdy o něm může
rozhodnout ještě současné za-
stupitelstvo. To se sejde, a ne-
jen kvůli výběru vodního prv-

ku, 18. října. Stále proto mů-

žete vyjadřovat své názory na

webových stránkách města 

v anketě k vodnímu prvku,

nebo je vhazovat do schránky

důvěry, a to do 16. října 2006.

■ Majetkové záležitosti

Samostatný blok byl věno-

ván majetkovým záležitostem

města. Odsouhlasen byl bezú-

platný převod části pozemku 

z majetku Pozemkového fon-

du do vlastnictví města, pro-

dej pozemků pro výstavbu

dálnice, prodej movitého ma-

jetku (zařízení stacionáře Sa-

lome) Slezské diakonii za

symbolickou částku 100 korun

či záměr prodeje obytného do-

mu čp. 260 na ulici 1. máje ve

Skřečoni a jeho následné vyu-

žití pro nebytové účely. Schvá-

leno bylo i poskytnutí úvěru

ve výši 250 tisíc korun na 

opravu rodinného domku na

území města. Není bez zajíma-

vosti, že z Fondu rozvoje byd-

lení bylo v našem městě již po-

skytnuto 149 půjček, kterými

bylo rozděleno přes 24 milio-

nů korun. 

■ Noční klid by se měl 
dodržovat všude

V ne příliš časté diskuzi vy-

stoupil občan, který si na úřa-

dě opakovaně stěžuje na hluk

v zahradním areálu naproti

restaurace U Chlebika, který

provozuje občanské sdružení

šunychelských hasičů. Ti ho

pronajímají ostatním spole-

čenským organizacím ze Šu-

nychlu a již dlouhodobě jsou 

v přestupkové komisi řešeny

stížnosti na jejich ne právě 

»umírněné« chování v noč-

ních hodinách. Proti této stíž-

nosti stojí naopak petice obča-

nů, kteří si nepřejí zrušení je-

diného místa pro společenská

setkání v této městské části. 

K vyřešení situace byla svolá-

na společná schůzka všech za-

interesovaných.

Dagmar FIALOVÁ, 
tajemnice MěÚ Bohumín

Na svém předposledním zasedání tohoto volebního období
se sešlo zastupitelstvo města ve středu 13. září. Starosta Bohu-
mína Petr Vícha v jeho průběhu převzal za město od občan-
ského sdružení Maryška obraz vzniklý na letošním festivalu
Léto-kruhy. Autorem olejomalby je bohumínský malíř Jiří
Greger a na plátně je zobrazen nový Penzion ve věži. Z progra-
mu jednání vybíráme:

▲ Stavebně je náměstí T. G. Masaryka dokončeno. Poslední etapou bu-
de osázení stromů v období vegetačního klidu (konec října - listopad,
podle počasí). Foto: František Krejzek
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Zastupitelé pracovali ve prospěch našeho města

▲ Zastupitelé města spolu s vedoucími odborů městského úřadu na svém poslední výjezdu v červnu 2006. Foto: Lucie Balcarová

Po celé období, tedy čtyři

roky v zastupitelstvu, zasedali

Vojtěch Balcárek, Vilém Ban-

nert, Marta Bočková, Igor

Bruzl, Petr Dluhý, Kamil Dro-

bek, Pavel Drobil, Roman

Honysz, Martin Jakubják, Du-

šan Kroščen, Alfréd Michalík,

Marie Neudertová, Svatopluk

Němeček, Jaromír Nikel, Vě-

ra Palková, Josef Plášil, Kami-

la Smigová, Karel Stoszek,

Arnošt Suchý, Zdeněk Veselý

a Petr Vícha. 

V průběhu volebního obdo-

bí byl nahrazen Januš Fedák

Ondřejem Šalbutem, kterého

v roce 2005 vystřídala Marce-

la Ciprichová. V roce 2003
nahradila Miloslava Šebestu
Jarmila Rácová. V zastupitel-
stvu tak zasedlo šest žen, což
bylo nejvíce za posledních
dvanáct let.

Přítomnost zastupitelů na
jednáních zastupitelstva měs-
ta byla v průběhu čtyř let nad-
průměrná. Stoprocentní účas-
tí se mohou pyšnit Marcela
Ciprichová, Věra Palková, Jo-
sef Plášil, Petr Vícha, jednu
absenci z celkového počtu 31

zasedání si zapsali Vilém Ban-

nert, Petr Dluhý, Kamil Dro-

bek, Roman Honysz a Arnošt

Suchý. Do dvou až pěti absen-

cí se vešlo 9 zastupitelů. Větší

neúčast měli Martin Jakubják,

Jaromír Nikel a Karel Stoszek.

Náměstek hejtmana Pavel

Drobil chyběl desetkrát a po-

slanec Alfréd Michalík sedm-

náctkrát. Při jejich práci je to

pochopitelné.

František KREJZEK

Zastupitelům města končí volební období. Od roku 2002
všichni pracovali v náš prospěch. Připomeňme si, jak se účast-
nili zasedání a kdo se v křeslech tohoto orgánu vystřídal.

● Byt na ul. Okružní 1068,
Bohumín 1+1, kat. I., č. b. 59
v 6. NP. Celková plocha 29,84
m2, pro výpočet nájemného
25,76 m2. Prohlídka bytu
10.10. od 8 do 8.30 hodin. Li-
citace proběhne 16.10. v 16.45
hodin.

● Byt na ul. Nerudově 973,
Bohumín 1+2, kat. I., č. b. 26
v 6. NP. Celková plocha 40,38
m2, pro výpočet nájemného
37,81 m2. Prohlídka bytu
17.10. od 10 do 10.30 hodin.
Licitace proběhne 18.10. v 16
hodin.

● Byt na ul. Nerudově
1157, Bohumín 1+3, kat. I.,
č. b. 36 v 7. NP. Celková plo-
cha 70,04 m2, pro výpočet ná-
jemného 64,90 m2. Prohlídka
bytu 17.10. od 10.45 do 11.15
hodin. Licitace proběhne 18.10.
v 16.15 hodin. 

● Byt na ul. Okružní 1087,
Bohumín 0+2, kat. I., č. b. 8 
v 3. NP. Celková plocha 53,53
m2, pro výpočet nájemného
48,08 m2. Prohlídka bytu
26.10. od 8 do 8.30 hodin. Li-
citace proběhne 30.10. v 16
hodin.

Licitace městských bytů I. a II. kategorie
Licitace městských bytů se konají v budově radnice, 

v zasedací místnosti č. dv. 230, vyvolávací cena je 20 Kč/m2, po-
kud není uvedeno jinak

● Byt na ul. Sv. Čecha
1093, Bohumín 1+3, kat. I.,
č. b. 64 v 11. NP. Celková plo-
cha 68,60 m2, pro výpočet ná-
jemného 64,90 m2. Prohlídka
bytu 17.10. v době od 9.30 do
10.00 hodin. Licitace proběh-
ne 18.10. v 16.30 hodin.

● Byt na ul. Nerudově
1157, Bohumín 1+1, kat. I.,
č. b. 12 v 3. NP. Celková plo-
cha 52,51 m2, pro výpočet ná-
jemného 45,63 m2. Prohlídka
bytu 19.10. v době od 10 do
10.30 hodin. Licitace proběh-
ne 23.10. v 16 hodin.

● Byt na ul. Alešově 1070,
Bohumín 0+1, kat. I., č. b. 7 
v 2. NP. Celková plocha 30,72

m2, pro výpočet nájemného

27,03 m2. Prohlídka bytu 24.10.

v době od 9 do 9.30 hodin. Li-

citace proběhne 25.10. v 16

hodin.

● Byt na ul. Slezské 12, Sta-
rý Bohumín 1+2, kat. II., č.

b. 1 v 1. NP. Celková plocha

63,00 m2, pro výpočet nájem-

ného 59,95 m2. Prohlídka by-

tu 3.11. v době 10.30 do 11 ho-

din. Licitace proběhne 6.11.

v 16 hodin.

Bližší informace na majetko-

vém odboru u Doris Starzyko-

vé, č. dveří 119 nebo telefonic-

ky na čísle 596 092 199.

(sta)
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▲ Plot kolem sokolovny v Záblatí je prvním krokem k jejímu zvelebení. Foto: Pavla Skokanová

Sokolovna v Záblatí se od pondělka 25. září na několik týd-
nů uzavřela. Postarala se o to rozsáhlá rekonstrukce zhruba za
600 tisíc korun, na kterou přispělo Ministerstvo školství, mlá-
deže a tělovýchovy ČR (400 tisíc korun), město Bohumín (135
tisíc korun) a Nadace ČEZ (20 tisíc korun).

»Opravy zahrnují výměnu 
oken i venkovních dveří. Rekon-
strukce se dotkne také poškozené-
ho stropu v předsálí, kde bude na-
instalováno i nové osvětlení,«

Rekonstrukce sokolovny v Záblatí

Odborně řečeno, jde o územ-
ně plánovací dokumentaci,
která formou regulativů urču-
je základní zásady pro uspořá-
dání území, a vymezuje veřej-
ně prospěšné stavby. Určuje
prostorové, architektonické,
funkční řešení území do po-
drobnosti jednotlivých po-
zemků a staveb, řeší dopravní
a technické vybavení. Přelože-
no do češtiny to znamená, že
si my všichni, společně s dot-
čenými orgány státní správy,
které hájí dodržování plat-
ných zákonů, navrhneme a od-
souhlasíme, co ve vymezeném
území města chceme mít.

Město Bohumín si v roce
2002 schválilo regulační plán

pro centrum Nového Bohu-
mína. Střed města je zhruba
vymezen ulicemi Husovou,
Nádražní, tří-
dou Dr. E, Be-
neše a ulicí
Štefánikovou. Toto území za-
hrnuje pro Bohumín význam-
né veřejné plochy a prostran-
ství, budovy, kulturní památ-
ky, ale i obchodní zónu. Je te-
dy splněna funkce regulační-
ho plánu, zajistit v daném ú-
zemí podmínky pro vznik vše-
stranně fungující zóny s odpo-
vídajícím obchodním a kultur-
ně společenským významem.

Podle schváleného regulač-
ního plánu byly postupně rea-
lizovány stavby parkovacích

stání na ulici 9. května (před
budovou Policie ČR) a na uli-
ci Husově, pěší zóny na ul.
Studentské, tř. Dr. E. Beneše
a ulici Komenského, včetně
chodníků a parkovacích stání
na ulici Masarykově. Během
pěti let, kdy byl regulační plán
projednáván, schvalován a by-
ly podle něj realizovány výše

uvedené stav-
by, vyvstaly 
z podnětů o-

byvatel města a návrhů orga-
nizací a firem požadavky na
změnu nebo doplnění regu-
lačního plánu. Patří mezi ně
výstavba záchytného parko-
viště u nádražní budovy Čes-
kých drah, rekonstrukce okolí
budovy kina, úpravy vnitro-
bloku mezi náměstím T. G.
Masaryka a třídou Dr. E. Be-
neše.

Proces projednávání a schva-
lování územně plánovací do-
kumentace a její změny je

dlouhodobým procesem. Aby
bylo umožněno všem obyvate-
lům města, dotčeným vlastní-
kům nemovitostí a státním or-
gánům, uplatnit svá práva,
probíhá schvalování v několi-
ka etapách. Zadání změny re-
gulačního plánu bylo projed-
náno a schváleno na jaře to-
hoto roku. V současné době
shromaž�ují zaměstnanci od-
dělení rozvoje a územního
plánování dohody dotčených
orgánů státní správy, námitky
vlastníků nemovitostí a zajiš-
�ují stanovisko nadřízeného
orgánu územního plánování
tak, aby bylo možné předložit
a schválit změnu regulačního
plánu ještě do konce účinnos-
ti dosud platného stavebního
zákona. Schválení změny re-
gulačního plánu je současně
nezbytnou podmínkou pro
získání dotací.

Petr KAMÍNEK, 
stavební odbor

Změna regulačního plánu centra finišuje
Líbí se vám přestavba Masarykova náměstí v centru Nové-

ho Bohumína? Uvítali jste otevření nové kavárny v dostavbě
proluky na třídě Dr. E. Beneše nebo očekáváte výstavbu no-
vého centrálního parkoviště u nádraží Českých drah? Co mají
společného všechny tyto zdánlivě nesouvisející stavby? Spo-
lečným jmenovatelem je regulační plán.

plánování

uvedla Pavla Skokanová, člen-

ka Sokola Záblatí. Dodala, že

již v těchto dnech je dokonče-

na oprava plotu kolem areálu.

Všechny sportovní aktivity,

které jsou v sokolovně provo-
zovány, se po dobu rekon-
strukce přesunou do tělocvič-
ny místní základní školy. 

Zrekonstruovaná sokolovna
by se měla veřejnosti znovu 
otevřít počátkem listopadu le-
tošního roku. Poděkování pat-
ří sponzorům investice, která
zvelebí jediný kulturní stánek
této městské části. (luk)

Licitace pronájmu 
nebytových prostor 

Nebytové prostory v I. 
a II. NP domu na ulici
Okružní 716, Bohumín 
v bývalém hotelovém do-
mě ŽDB - stravovací části,
o celkové rozloze zhruba
2 500 m2. Možno prona-
jmout i po částech. Pro-
hlídka prostoru je možná
po domluvě.

Cena nájmu smluvní. Li-
citace se koná 9.10. ve 14
hodin v budově MěÚ v Bo-
humíně, č. dveří 119a. Vy-
volávací cena je pouze čisté
nájemné bez služeb.

Licitace se mohou zú-
častnit zájemci, kteří uhra-
dí licitační jistinu ve výši 10
tisíc korun na účet č. 6015-
1721638359/0800, VS 101,
o čemž předloží před zahá-
jením licitačního řízení do-
klad.

Bližší informace získáte
na majetkovém odboru MěÚ
Bohumín v kanceláři č. 119a,
tel. 596 092 212, e-mail:
sobaniec.marek@mubo.cz. 

(sob)
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● Hned třemi jinými dívka-
mi bylo okradeno 5. září jede-
náctileté děvče. Strážníci
všechny tři pachatelky - osm-
náctileté dívky - zadrželi a pře-
dali PČR.

● Se zcizeným kanálovým 
víkem na vozíku se dali na 
útěk dva mladíci před hlídkou
městské policie. Zloději byli
zadrženi a chybějící víko se
vrátilo zpět před základní ško-
lu na Trnkové ulici.

● Poblíž Ovocné ulice nalez-
la 12.9. hlídka městské policie
kradené vozidlo VW Golf bez
státní poznávací značky. Stráž-
níci zadrželi tři podezřelé pa-
chatele, kteří se u vozidla zdr-

Maják městské policie

Městská policie: ✆✆ 156, 596 092 156, 731 130 666

žovali. Vozidlo bylo zcizeno v
Opavě.

● Všímavý spoluobčan večer
18.9. oznámil na služebnu
městské policie, že poblíž lo-
komotivního depa ČD zcizil
tmavě oděný muž dopravní
značku vč. sloupku. Díky ka-
merovému systému strážníci
podezřelého muže zadrželi.
Ten se po nalezení odhozené
značky k činu doznal.

● Společná hlídka městské
policie a Policie ČR zadržela
muže, který se po rozbití okna
vloupal do domu služeb ŽDB
na Bezručově ulici.

Karel VACH, 
ředitel městské policie 

Cílem těchto schůzek bylo
seznámit nájemce s chystaný-
mi pracemi v konkrétních 
obytných domech. Součástí
setkání byla i diskuze o tom,
zda nájemci plánovanou opra-
vu schvalují, či navrhují jiné
potřebné stavební práce, pří-
padně chtějí chystané opravy
doplnit o další. Hovořilo se
rovněž o systému provádění
konkrétních oprav, o termínu
zahájení, délce trvání, způso-
bu provádění a podobně.

Obecně lze konstatovat, že
nájemci plánované akce přiví-
tali a z jejich strany nebyla
vznesena připomínka, že by
preferovali před plánovanou
opravou práce jiného charak-
teru. Jako obvykle i v tomto
roce zazněly požadavky na
provedení drobnějších oprav,
které si majetkový odbor po-
znamenal a bude se je snažit
zajistit. 

Celkově se dá konstatovat,
že účast nájemců na těchto
schůzkách byla opět vysoká,
nájemci se živě zajímají o pro-

blematiku technického stavu
domů, ve kterých bydlí. Rov-
něž oceňují skutečnost, která
se potvrdila na nejednom set-
kání, že město Bohumín s ná-
jemci chystané opravy projed-
nává a oni se tak k nim mohou
ještě před konečným schvále-
ním v radě města vyjádřit. 

Po projednání s nájemci ra-
da města v konečné podobě
schválila plán oprav domovní-
ho fondu na rok 2007, na kte-
rý vyčlenila z rozpočtu zhruba
31 milionu korun. 

Z tabulky vpravo je zřejmé,
že stejně jako minulý rok se 
opravy budou prioritně týkat
výměn oken. Proběhnou cel-
kem ve 46 vchodech, což ob-
náší 232 bytů. Vedle těchto 
oprav byly zařazeny u starších
domů na ulici Studentské 
i střední opravy střech a pře-
pojení kanalizací domů na čis-
tírnu odpadních vod se zruše-
ním původních septiků. Na 
ulici Vrchlického budeme
současně s okny provádět i o-
pravu elektroinstalace, v ob-

lasti ulice Budovatelské bude-
me u výměn oken zateplovat 
i štíty domů a lokálně opravo-
vat venkovní omítky objektů.
Poslední stavební akcí je in-
stalace ústředního vytápění
na domě č. p. 404 na Kostelní.
Teplo bude přivedeno z neda-
leké kotelny, umístěné v ob-
jektu drogerie na tř. Dr. E. Be-
neše. Tato investice bude pro-

vedena mimo jiné i kvůli chys-
tané opravě fasády domu. Pů-
vodní systém vytápění byl u
mnoha bytů a nebytových pro-
stor provozován lokálním ply-
novým topením přes venkov-
ní ze�, a tak by nám oprave-
nou fasádu kouřovými zplodi-
nami znehodnotil. 

Stanislav SVRČINA, 
majetkový odbor

O opravách domovního fondu rozhodnuto
Na základě předběžného návrhu velkých oprav domovního

fondu na rok 2007 proběhla v srpnu setkání mezi zástupci
majetkového odboru a nájemci domů, ve kterých se v příštím
roce plánují investice nebo opravy velkého rozsahu. 

Č. p. ulice druh opravy 

1072 Čs. armády oprava výtahů, zateplení střechy

686 Studentská výměna oken, přepojení na
čistírnu odpadních vod (ČOV),
vč. zrušení septiku, oprava střechy

682 Studentská výměna oken, přepojení na ČOV,
vč. zrušení septiku, oprava střechy 

678, 679 Studentská výměna oken, přepojení na ČOV,
vč. zrušení septiku, oprava střechy 

1042-1050 Čs. armády výměna oken a meziokenních 
vložek, oprava domofonů

918-920 Vrchlického GO elektroinstalace, výměna 
oken, přepojení na ČOV, 
vč. zrušení septiku

291-311 Budovatelská výměna oken, zateplení štítů,
oprav omítek domů

404 Kostelní instalace ústředního vytápění 
domu

Plán oprav (investic) domovního fondu na rok 2007

▲ Na schůzce 11.9. se naši senioři setkali na radnici s vedením města 
a připravovali další společný zájezd. Počet aktivních členů senior klubu
však roste tak, že velká zasedací síň úřadu už nestačí. Proto se všichni
těší na otevření opraveného kina, které jim nabídne dostatečnou kapaci-
tu pro jejich bohatou činnost. Foto: František Krejzek



6 Informace z města, zajímavosti číslo 17/2006

Český rekord v nepřetrži-
tém metání kotrmelců drží
naše město od pátku 15. zá-
ří. Zhruba dva tisíce občanů
zdolalo v kotrmelcích na zre-
konstruovaném náměstí 
T. G. Masaryka během 11
hodin neuvěřitelných 100
kilometrů a 47 metrů. Obdi-
vuhodný výkon bude zapsán
do České knihy rekordů. Ak-
ci financovaly ŽDB GROUP
a.s. a uskutečnila se u příleži-
tosti letošního 750. výročí
od první písemné zmínky 
o Bohumínu.

V osm hodin ráno odstarto-
val kotrmelcový maratón sta-
rosta Petr Vícha. »Večer před
akcí jsem na náměstí kotrmelce
trénoval a pořádně se mi při nich
zatočila hlava. Při posledním ko-
toulu jsem skončil v nedalekém
záhonu,« řekl starosta, který
na náměstí metal kotrmelce
vpřed i vzad.

Po něm se do akce, nazvané
příznačně Bohumínský kotr-
melec, zapojily stovky dětí
z bohumínských i rychvald-
ských škol a do kotrmelců se
pustili i jejich rodiče a i někte-
ré děti v předškolním věku.
Postupně na dráhy nastoupili
a kotrmelce metali také stráž-
níci městské policie, bohu-
mínští úředníci v čele opět se

starostou a místostarostkou
Věrou Palkovou, hasiči, hoke-
jisté, cyklisté, vzpěrači, taneč-
níci a rekord podpořili dokon-
ce i členové Českého červené-
ho kříže, kteří dohlíželi na
zdraví účastníků netradičního
pokusu. Ti všichni se v pátek
dobrovolně a s nadšením vr-
hali na dvě desetimetrové ko-
bercové dráhy, aby pod dohle-
dem komisařů z pelhřimovské
agentury Dobrý den, která
shromaž�uje v České republi-
ce kuriózní rekordy, vytvořili
vzdálenostní rekord v nepřetr-
žitém metání kotrmelců.

Stého kilometru »kotrmel-
cující« dosáhli zhruba devět
minut po sedmé hodině večer.
Organizátoři v závěru akce 
ocenili i účastníka, který na
tra� nastoupil v průběhu dne
170 krát. Stal se jím 14letý La-
dislav Svoboda z Bohumína,
který je členem bohumínské-
ho oddílu atletiky a letos se
stal také dvojnásobným mist-
rem Moravy ve skoku vyso-
kém a dalekém.

Zajímavostí, kterou zná jen
málokdo, je skutečnost, že Bo-
humín figuruje v knize čes-
kých rekordů již zápisem z ro-

ku 1996. Před deseti lety udě-
lala Petra Špačková v časovém
limitu 1 hodiny celkem 2 146
leh-sedů. Úctyhodný výkon
předvedla v rámci mezinárod-
ního festivalu Pelhřimov -
město rekordů.

Příjemné počasí babího léta
přilákalo na náměstí i přileh-
lou ulici stovky návštěvníků.
Další atrakce čekaly přede-
vším na děti, které absolvova-
ly řadu zajímavých a nových
soutěží. Právě dokončené ná-
městí nabídlo všem posezení 
u občerstvení pod širým nebem.

Lucie BALCAROVÁ

Ukotrmelcovali jsme rekordních sto kilometrů

»V minulých letech se šachové-
ho klání účastnily sestry Karolí-
na, Mariana a Tereza Olšarovy,
které se umis�ují na předních mís-
tech mistrovství ČR v šachách.
Letos však v turnaji budou chy-
bět, a tak jsme rozhodli překvapit
a vsadit na tzv. divokou kartu.
Hledáme mladého šachistu, který
by si chtěl zahrát proti Petru Ví-
chovi a získat případně i jeho po-
myslný skalp. Podmínkou je, že
soupeř nesmí mít více než 25 let 
a musí mít trvalé bydliště v Bohu-

míně,« uvedl Kazimír Palka,

středoškolský učitel a organizá-

tor v jedné osobě. Zároveň do-

dal, že doufá, že zápas starosty

se studenty bude opět drama-

tický a napínavý. Soupeři, kteří

by se chtěli utkat s Petrem Ví-

chou při šachové partii, se mo-

hou hlásit bu� osobně u Kazi-

míra Palky na gymnáziu nebo

volat na číslo 603 922 943.

Informace o novém a zatím

neznámém soupeři přijal sta-

rosta s úsměvem. »Bojím se jen

Hledá se šachový soupeř pro starostu 
Šachového soupeře pro starostu Petra Víchu hledají pořa-

datelé simultánky se studenty, v níž se už pojedenácté utkají
gymnazisté s prvním mužem města. Turnaj u dvaceti šachov-
nic proběhne v úterý 3. října v prostorách zdejšího Gymnázia
Františka Živného. 

sester Olšarových, které mě už
dvakrát porazily. Ale jestli nebu-
dou hrát a gymnázium za ně hle-
dá náhradu, tak se nebojím, pro-
tože málokdo dosahuje jejich kva-
lit. Od poslední simultánky jsem
zase celý rok nehrál, a tak očeká-
vám, že mě porazí i řada dalších
studentů,« řekl Petr Vícha.

Lucie BALCAROVÁ

● Úprava jízdního 
řádu ČSAD
Od 2. října bude školní auto-

busový spoj č. 4 na lince 870576,
Ostrava - Bohumín prodloužen
ze současné konečné stanice 
u železniční stanice ČD na za-
stávku ulice Vrchlického poblíž
mateřské školy a bude končit 
u základní školy na tř. Dr. E.
Beneše. Zároveň bude jeho od-
jezd ze zastávky Vrbice - čerpací
stanice uspíšen o 10 minut, tedy
v 7.20 hodin. Vyhověli jsme tak
naléhavému požadavku občanů
Vrbice a Pudlova, aby byl tento
spoj přizpůsoben současným
potřebám školáků těchto měst-
ských částí. Cena jízdného se až
do platnosti nového jízdního
řádu, to je do 9. prosince 2006,
nemění, nebo� toto navýšení 
uhradí město. (len)

Foto: Lucie BALCAROVÁ
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Mladí hasiči pak předvedou
zásah v hořícím domečku, bu-
dete moci sledovat výjezdo-
vou jednotku nebo sportovní
družstvo v ukázce požárního
útoku. Tříhodinový program
nedělního odpoledne 1. října
uzavře přehlídka hasičské
techniky.

▲ V neděli 17.9.2006 v poledne se rozezněly dva nové zvony z věže
kostela Narození Panny Marie ve Starém Bohumíně. Po středečním 
vytažení do zvonice je mistři z Pernerovy dílny přijeli zavěsit a doladit.
Lahodný zvuk zvonů se nad Starým Bohumínem nesl opět po dlouhých
desetiletích (tři zvony byly z věže odvezeny během druhé světové války).

Foto a text: František Krejzek

K přidělení bytu se mohou
přihlásit zájemci, kteří splňují
následující kritéria:

a) nesmí být vlastníky či
spoluvlastníky nemovitosti
určené k bydlení, pokud tento
spoluvlastnický podíl zabezpe-
čuje bydlení v samostatné by-
tové jednotce;

b) nesmí být dlužníky vůči
městu Bohumínu;

c) nepobírají dávky sociální
péče dorovnávající částky ži-
votního minima (netýká se
občanů, kteří pobírají dávky
soc. péče na ortopedické po-
můcky, provoz telefonní stani-
ce, na kompenzační pomůcky
apod. a těch, kteří pobírají
dávky státní sociální podpory
z kontaktního místa), a to ne-
přetržitě nejméně po dobu
šesti měsíců předcházejících
datu licitačního řízení;

d) nesmí mít sjednanou ná-
jemní smlouvu k bytu v jiném
bytovém fondu; 

e) licitace se nemůže zúčast-
nit zájemce, který pobírá pe-
něžitou pomoc v mateřství,
rodičovský příspěvek, jako je-
diný zdroj příjmu s výjimkou
těch, kteří
před tím, než
tyto dávky
pobírali, pracovali;

f) licitace se nemohou zú-
častnit zájemci, kterým byl vy-
povězen nájem bytu na zákla-
dě důvodů uvedených v § 711
s výjimkou písm. e) nebo sou-
dem přivoleno k výpovědi 
z nájmu bytu na základě důvo-
du uvedených v § 711 b, c, ob-
čanského zákoníku v platném
znění;

g) zájemci zaměstnaní jako
veřejně prospěšní pracovníci
se nemohou zúčastnit licitace;

h) licitace se nemohou zú-
častnit nájemci, kteří bez sou-
hlasu města pronajímali byt
nebo ti, kteří v bytě neopráv-
něně bydleli;

i) vítězný zájemce doloží 
k podpisu nájemní smlouvy
výpis z rejstříku trestů.

Umístění budoucího bytu:
Nový Bohumín, tř. Dr. E. Be-
neše 109, 3. N.P. Velikost bu-
doucího bytu: 3 + 1 o celkové
ploše 134 m2 + balkón.Veli-
kost jednotlivých místností:
kuchyně + jídelna 28,4 m2;

chodba 12,9 m2;
obývací pokoj
32,0 m2; ložni-

ce 26,3 m2; pokoj 22,3 m2;
koupelna 10,7 m2; WC 1,4 m2.
Vybavení bytu: byt standardní
(bude vybaven WC a koupel-
nou, vytápění etážové plyno-
vé). Účelem stavebních úprav
je zprovoznění bytu na zákla-
dě již zpracované projektové
dokumentace a zajištění sta-
vebního povolení k provedení
stavebních prací za účelem
zprovoznění bytu.

Jedná se zejména o stavební
úpravy (HSV a PSV), montáž
ústředního vytápění, montáž
elektroinstalace, úprava vodo-
instalace, kanalizace, úprava ply-
noinstalace, montáž zařizova-
cích předmětů a vybavení bytu.

Zájemci o přednostní přidě-
lení bytu se mohou kontakto-
vat na majetkový odbor, tel:
59 609 2200, Stanislav Svrči-
na, kde jim budou podány po-
drobnější informace a případ-
ně i dohodnut termín prohlíd-
ky nabízeného prostoru.

Žádosti s nabídkami musí
obsahovat následující údaje:

- jméno žadatele o přednost-
ní přidělení bytu, jeho součas-
né trvalé bydliště, kontakt;

- závazný termín (v měsí-
cích), kdy provede stavební 
úpravy až po jejich kolaudaci.

Návrh nájmu (v Kč/m2, kte-
rý bude ochoten platit městu
za užívání bytu po stavebních
úpravách a kolaudaci stavby)
mohou žadatelé odevzdat na
MěÚ Bohumín, majetkový
odbor a to do 30.10. 2006 do
13 hodin. Po tomto termínu
budou nabídky vyhodnoceny 
a výsledek výběru po rozhod-
nutí rady města oznámen
všem přihlášeným uchaze-
čům. 

Stanislav SVRČINA, 
majetkový odbor

bydlení

Za rekonstrukci přednostní přidělení bytu 
Město Bohumín nabízí možnost přednostního přidělení

bytu, který vznikne rozdělením původního mezonetového
bytu větších rozměrů, s podmínkou provedení stavebních 
úprav budoucím nájemcem na vlastní náklady.

Hasiči se předvedou na náměstí

Od 2. do 7. října bude vý-
stava denně otevřena dopo-
ledne pro žáky škol, v odpo-
ledních hodinách od 14 do 18
hodin pro veřejnost. V sobotu
7. října můžete navíc zhléd-
nout projekci videozáznamů 
z požárních zásahů, kterou
připravuje T.I.K. (red)

Okrskový aktiv Bohumín Sdružení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska připravuje v prostorách Maryšky na náměstí T. G.
Masaryka týdenní výstavu Historie dobrovolných hasičů
města Bohumína. V rámci oslav 750. výročí ji zahájí ukázkou
historické stříkačky s koňským potahem.

● Kdybych byla mladší, dělala bych kotrmelce
Splnilo se mé přání a o radost se chci podělit. Samozřejmě, že

nešlo všechno hned a najednou - upravené cesty, chodníky, rovné
dláždění, zejména pro »hůlkařky« a malé děti, které se teprve učí
chodit. Ale centrum města to te� všechno má. Náměstí září ba-
revně sladěnými omítkami, jsou zde lavičky, na kterých občané rá-
di posedávají. Všechno se mi splnilo. Páteční pokus o rekord v ko-
trmelcích vyvrcholil hodnotným sportovním výkonem. Kdybych
byla mladší, určitě bych také dělala kotrmelce. Děkuji za všechno
kolektivu zaměstnanců radnice v čele se starostou Petrem Víchou. 

Mária MIADIKOVÁ
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Zvláš� vás upozorňujeme na
již dokončený Katalog sociál-
ních služeb města Bohumína,
v němž naleznete informace 
o úřadech, neziskových orga-
nizacích i jiných institucích,
jež poskytují sociální služby ve
městě Bohumín. Část katalo-
gu bude během září distribuo-
vána přímo veřejným institu-

cím, část bude k dispozici na
veřejně dostupných místech,
ke stažení je i na interneto-
vých stránkách města Bohu-
mína www.mesto-bohumin.cz,
v odkazu radnice, komunitní
plánování. 

Jak již bylo uvedeno výše,
připravuje se v nejbližší době
také dotazníkové šetření u po-

skytovatelů a uživatelů sociál-
ních služeb, které by mělo
proběhnout na přelomu září 
a října tohoto roku.

Pokud budete mít dotazy,
obra�te se prosím na níže uve-
dené kontakty. V případě, že
byste měli k realizátorům ko-
munitního plánování jakéko-
liv sdělení, které se týká již
zpracovaného katalogu sociál-
ních služeb, chystaného do-
tazníkového šetření, popř. sa-
motného komunitního pláno-
vání, můžete se obrátit píse-
mně či v elektronické formě
na níže uvedené kontakty:
e-mailem: posta@mubo.cz,

salome@slezskadiakonie.cz.
Poštou na adresu: Radim Sto-
šek, Městský úřad Bohumín,
Masarykova 158 (tel. číslo
596 092 137), nebo Jaroslava
Krömerová, Stacionář Salo-
me, Nerudova 1041, Bohumín
(tel. 596 013 434).

Využít můžete samozřejmě 
i telefonických kontaktů uve-
dených v závorce.

Vše podstatné o komunit-
ním plánování najdete na in-
ternetových stránkách města.

Radim STOŠEK, 
sociální odbor

Začal nový školní rok a rádi bychom vás opět
prostřednictvím tištěných médií i internetu pra-
videlně informovali o procesu, jehož cílem je
zkvalitnit a přiblížit sociální služby občanům

města Bohumína. V současné době už komunitní
plánování realizujeme. Byl vypracován katalog sociál-

ních služeb a připravujeme dotazníkové šetření u poskytova-
telů a uživatelů těchto služeb. 

Komunitní plánování sociálních služeb města Bohumína

V roce 1966 opustilo brány
závodu jen něco málo přes 11
tisíc výrobků. Současný po-
kračovatel tradice, společnost
Bonatrans, která je členem fi-
nanční skupiny K&K Capital
Group, vyrábí téměř 200 tisíc
kusů výrobků a je největším
evropským výrobcem želez-
ničních kol a dvojkolí. 

Podle generálního ředitele
společnosti Bonatrans Pavla
Lazara prošla železniční do-
prava za uplynulých 40 let ob-

rovským vývojem: »Prioritou je
zejména rychlost a z toho prame-
nící úspora času cestujících. Pro
nás to znamená vyvíjet kola či
dvojkolí, která dokáží dosahovat
rychlosti přes tři sta kilometrů za
hodinu. O tom se určitě zaklada-
telům výroby železničních dílů 
v Bohumíně ani nezdálo.« 

Za posledních 40 let opusti-
lo brány podniku přes 4 milio-
ny kusů výrobků. Největší po-
díl tvoří kola, dvojkolí a obru-
če. Na bohumínských kolech

je možné se svést vysokohor-

skou železnicí v Tibetu, pod

kanálem La Manche, či v ně-

meckých rychlovlacích ICE. 

Společnost Bonatrans, a. s.

je největším evropským a jedi-

ným českým výrobcem želez-

ničního materiálu - dvojkolí 

a jeho dílů pro odvětví kolejo-

vé dopravy. V současné době

je dokonce její podíl na evrop-

ském trhu 30 %. Firma využí-

vající čtyřicetileté zkušenosti

vyváží více než 90 % své pro-

dukce do zahraničí. Ročně 

opustí brány závodu přibližně

190 tisíc výrobků.

Pavel SOBOL

Nejstarší železniční kolo má 40 let
Významné výročí si v těchto dnech připomínají příznivci

železniční dopravy v ČR. Právě před čtyřiceti lety totiž začali
bohumínští technici psát první kapitolu o sériové výrobě že-
lezničních kol u nás. 

Zveme proto širokou veřej-
nost bez rozdílu věku k účasti
v této soutěži, která proběhne
4. října 2006 od 6 do 21 hodin
v bohumínském aquacentru.
V tento den je bazén otevřen
pouze pro soutěžící, kteří mají
vstup zdarma.

Jedinou podmínkou účasti 
v této soutěži je schopnost 

uplavat 100
metrů libovol-
ným způso-
bem. Ale nesmí chybět ani
chu� podpořit své město.

Dosažené výkony pořadate-
lé ohodnotí podle bodovacích
tabulek, které jsou přizpůso-
beny věku a pohlaví. Každý
plavec může získat 1 až 28 bo-

dů. Po uplavání 100 metrů na-
víc diplom a malý dárek.

Součástí soutěže »Plave celé
město« je také první ročník

akce »Tučňák
open«. Ta se
týká všech bo-
humínských zá-

kladních a středních škol, 
a vyhodnocuje se nejaktivněj-
ší škola města. Také pro účast-
níky z řad školáků a studentů
jsou připraveny odměny. 

Akce plave celé město se
mohou zúčastnit také rodiny 

s dětmi, kdy sto metrů plave
vždy jeden rodič s dítětem.

Při našem premiérovém
ročníku bude oceněn nej-
mladší i nejstarší účastník.

Nejúspěšnější tři bazény 
v ČR získají poháry a diplomy
Českého olympijského výbo-
ru. Město Bohumín spadá do
kategorie "B", to znamená, že
se musí zúčastnit minimálně
500 občanů. Přij�te hájit bar-
vy svého města!

Tereza CHLEBUSOVÁ,
vedoucí plavecké školy

Soutěž »Plave celé město« v Bohumíně poprvé
Letos poprvé se naše město přihlásilo k účasti v celostátní

plavecké soutěži »Plave celé město«, která probíhá pod zášti-
tou Českého olympijského výboru. V tomto roce se uskuteč-
ní již 15. ročník, avšak pro naše město je to premiéra. 

pozvánka

Pozvánka 
na výstavu

Ve dnech 30.9. a 1.10.
se uskuteční již tradiční
výstava ovoce, zeleniny 
a květin, kterou pořádá
místní členská organiza-
ce Českého zahrádkář-
ského svazu ve Vrbici.

Navštívit ji můžete v sále
restaurace U Zvonu v so-
botu od 10 do 18 hodin, 
v neděli od 9 do 17 hodin.
Vystavovat své výpěstky
mohou i nečlenové svazu.
Odběr výpěstků se usku-
teční v pátek od 12 do 19
hodin. Zvou zahrádkáři.

(red)
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▲ Miroslav Andrejovský (uprostřed) s poháry ponětického turnaje 
O pohár Cerkomu. Foto: Petr Duda

Podle historického záznamu
probíhal v obci čilý kulturní,
sportovní i společenský život.
Jedním ze spolků, který zahájil
svou činnost ustavující schůzí
11.7.1961, je i TJ Slovan Bohu-
mín-Záblatí, oddíl kopané.
Slovan navázal svou činností 
i na začátky organizované ko-

pané SK Záblatí z roku 1947,
který byl později spojen s klu-
bem ŽD Bohumín. V letoš-
ním roce náš klub oslavoval
45. výročí založení čtyřmi
mladými lidmi - Ladislavem
Cieslarem, Josefem Galočem,
Miečislavem Wzientkem a La-
dislavem Macurou. Dnešních

dnů se dožil pouze prvně jme-

novaný, ostatní již nejsou me-

zi námi. Čest jejich památce.

K těmto výročím byl oddí-

lem kopané zorganizován XVI.

ročník fotbalového turnaje

mezi obcemi s názvem Záblatí.

Mužstva skončila v pořadí

Družstevní Zablatie ze Slo-

venska, Slovan Záblatí z Mo-

ravy, Orzel Zablocie z Polska 

a Sokol Záblatí z Čech.

Ve fotbalovém turnaji žáků

skončil na prvních místech

tým Naprzod Rydultovy a Or-

zel Zablocie a na dalších mís-

tech FK Bohumín a Slovan

Záblatí.

Další zápasy odehráli »starší

hoši« (nad 35 let) proti Na-

przod Rydultovy. Bývalý hráč

ŽD Bohumín Ladislav Noga

ve věku 64 let odehrál celý zá-

pas a byl platným hráčem

mužstva, stejně jako padesát-

níci Kovařík a Kukuliač.

Červencová a Srpnová noc 

s kapelou Grog i s velkým ohňo-

strojem byly další akce, které

jsme v rámci oslav připravili. 

Za pomoc při zajištění všech

akcí, a zejména za finanční

dar děkujeme bohumínskému

městskému úřadu.

Jan GŘÍBEK, 
předseda Slovanu Záblatí

Fotbalisté Slovanu slavili 777 let Záblatí
V letošním roce si Záblatí připomíná zajímavé výročí. V ro-

ce 1229, tedy před 777 lety, papež Řehoř IX. potvrdil bene-
diktýnskému klášteru v Týnci u Krakova držbu a příjem z dě-
din Orlové, Doubravy, Těrlicka, Vrbice a Ostravy (polské
i slezské), Žukova a také Záblatí. Je to první historický doklad
o Záblatí a tzv. křestní list obce. Letos je tomu 777 let, co exis-
tuje obec s názvem Záblatí, jehož výměra je 430,11 hektarů 
a nadmořská výška 248 m. Vznik názvu obce má zřejmě sou-
vislost se slovem bláto, čili obec za blaty - Záblatí (z Almanachu

k 740. výročí obce).

Famózní začátek kulečníkové sezóny 
Kulečníková sezóna 2006 -

2007 jako každoročně začí-
ná prestižním turnajem o Po-
hár Cerkomu Ponětovice.
Termín letos připadl na 9. až
10. září. Zúčastnila se ho ab-
solutní hráčská špička v ka-
rambolu na malém stole. 

Po pečlivém výběru byli po-
zvání Ivo Gazdoš z Havířova,
Janis Ziogas z Ústí nad Labem,
Milan Boček z Plzně, Ota Truk-
sa z Prahy, Slávek Tauterman 
a Milan Ráček z Ponětovic,
Martin Dostál z Prostějova,
Heřman Onderka z Ostravy 
a samozřejmě nemohl chybět
jeden z nejlepších hráčů Mirek
Andrejovský z Bohumína.

Hráči byli rozlosováni do
třech skupin a z každé postupo-
vali první dva do čtvrtfinále. 
Z těchto šesti hráčů vyřazova-
cím způsobem postupovali do
dalších bojů vítězové utkání 
a jeden s nejlepším průměrem.
Mirek Andrejovský svůj zápas
bezpečně vyhrál, a tak postu-
poval do semifinále s dalšími
třemi hráči. První dvojici tvořili
Milan Ráček a Martin Dostál.
Soupeřem bohumínského hrá-
če byl Janis Ziogas, největší na-
děje českého karambolu, jedi-
ný hráč s profesionální smlou-
vou. Celou partii začínal Mirek
Andrejovský a nedal soupeři

pražádnou šanci, když první
část v kádru 52/2 vyhrál na je-
den náběh. Od té doby byl 
v ponětovické herně pouze je-
den vládce kulečníkových sto-
lů. Byl to bohumínský hráč Mi-
rek Andrejovský. Vyhrál celý
zápas v poměru 6 : 0 a postou-
pil do finále, kde se střetl s po-
nětovickým Milanem Ráčkem.
I zde byl stejný scénář partie.
První set vyhrál bohumínský
mistr na jeden náběh, čímž vzal
svému soupeři vítr z plachet,
s přehledem vyhrál druhý set

ve dvojlomu, aby pak mohl tře-
tí set v kvartách proměnit ve
skvělou exhibici kulečníku. 

Z rukou ředitele Cerkomu
Ponětovice Pražáka, který je
hlavním sponzorem tohoto tur-
naje, pak převzal vítězný po-
hár. Po dubnovém zisku titulu
mistra republiky v kádru 52/2
si tímto vítězstvím Mirek An-
drejovský řekl velmi výrazně 
o velmi populární titul Sporto-
vec roku města Bohumína.
Blahopřejeme.

Petr DUDA

● O zemi, kde psi 
neštěkají
Postřehy z dovolené získa-

né putováním po jedné vy-
spělé zemi (Švýcarsku) nám
sdělila čtenářka OKA:

Psi neštěkali, ač byli přítom-
ni v množství nikoliv malém.
Po dotazu jsem byla informo-
vána, že jsou tak vychováváni.
Pokud přece jen nadměrně ru-
ší, sousedi volají místní poli-
cii, která vzápětí přijíždí, ne-
krotí psa, ale jeho majitele, 
a to počáteční domluvou a při
opakování tučným flastrem za
rušení nočního klidu. Majitelé
pak raději naučí (v odborných
střediscích) psy neštěkat při
každé blbosti.

Okolo každého domu, kde
žije pes, je navíc elektrická zá-
brana (paprsek), která psu 
s obojkem s příslušným přijí-
mačem nedovoluje opustit vy-
mezený prostor. Jít po ulici se
psem »na volno« v zástavbě,
by� i rodinných domků, je na-
prosto nepřípustné. V žádném
případě se tato opatření nepo-
važují za diskriminaci pejska-
řů, ale za ochranu těch ostat-
ních. Platí zde: Máš auto? Pak
musíš jezdit podle pravidel.
Chceš psa? Pak ho musíš vy-
cvičit tak, aby byl schopen do-
držovat pravidla spolu se
svým majitelem. (pal)

píšete nám
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Na první hodinu nikdo ne-
přišel pozdě. Děti se zájmem
zkoumaly nové zařízení třídy -
největší oblibě se těšila veliká
houpací sí� pro relaxaci. Také
rodiče si spokojeně prohlíželi
všechno, co si pro jejich děti
zaměstnanci školy připravili.
V této škole totiž nechybí nej-
různější speciální a kompen-
zační pomůcky, které dětem 
s postižením ulehčí vyučová-
ní, rehabilitační a relaxační
místnost a milá jídelnička 
s kuchyňkou.

»Honzík se na novou školu
moc těšil. Celé ráno se nemohl

dočkat, až vy-
razíme,« pro-
zradila na své-
ho syna maminka, která hlav-
ně doceňuje, že je škola v mís-
tě jejího bydliště. Dojíždět 
s Honzíkem do obdobné školy
do jiného města by pro ni bylo
příliš náročné na síly i na čas.
Třináctiletý Marek se zase
nejvíce těší, až škola dooprav-
dy začne. »Budeme číst, učit se,
hrát si a taky budeme mít určitě
moc dobrý oběd.«

»Na děti, ale i na nás učitelky
čeká v tomto roce hodně společné
práce. Budeme se učit podle plá-

nů rehabilitační pomocné školy,
navzájem se poznávat a také si
hrát,« těší se na nový školní
rok, stejně jako děti, i paní 
učitelka Monika, která ve ško-
le nastupuje hned po absolvo-
vání vysoké školy.

Rozzářené dětské oči a spo-
kojenost rodi-
čů byly veli-
kou odměnou

pro všechny, kdo se o vznik
školy v Bohumíně zasloužili.
Předně to bylo vedení Církev-
ní základní školy a střední
školy z Českého Těšína spo-
lečně se Slezskou diakonií,
které velkou záštitu a pomoc
nalezlo u města Bohumína,
především u starosty Petra Ví-
chy a místostarostky Věry Pal-
kové. Značnou část prázdnin
odváděli poctivou práci při za-
řizování třídy a dalších míst-
ností také pedagogové školy 

a pracovníci centra denních

služeb Salome Slezské diako-

nie, kterým bezpochyby patří

veliký dík, stejně jako všem

dárcům a sponzorům. 

»První myšlenka zřídit v těchto
prostorech školu vznikla již v roce
1998. I když uplynulo více let, 
k realizaci došlo. Jsem moc ráda,
že jsme se dnes mohli společně se-
jít a zahájit činnost naší školy,
která je připravena odvádět poc-
tivou práci při pomoci našim dě-
tem s postižením,« zahájila prv-

ní školní den ředitelka školy

Zuzana Filipková, která nastí-

nila i další plány práce v bu-

doucnosti. »Naší vizí do bu-
doucnosti je ve vzdělávání pokra-
čovat a zároveň rozšířit činnost 
i do vzdělávání předškolního.«

Klára BRZOBOHATÁ,
vnější vztahy Slezské diakonie

Nová škola pro žáky se zdravotním postižením 
Na den, kdy se po prázdninách otevřou dveře školy, se těší

především ti nejmenší žáčci. O to více se na 4. září těšily děti 
s mentálním a kombinovaným postižením, které věděly, že na
ně čeká zbrusu nová školička v Bohumíně, upravená přesně
podle jejich potřeb. Církevní základní škola a střední škola 
z Českého Těšína zde totiž první školní den otevřela své elo-
kované pracoviště na ulici Nerudově.

aktuálně

krátceBěžecká Velká cena Bohumína 2006

Nejpočetnější skupinou s 19
běžci byli žáci ročníku 1995,
kteří běželi 60 m. Běželi i rodi-
če s dětmi do 4 let. V této vě-
kové kategorii, kde běželo de-
set dvojic (rodič a dítě), se sta-
la nejmladší »běžkyní« Zuzan-
ka Skupinová (ročník 2005).
Nejstarším závodníkem byl

Miroslav Šuster (ročník 1936).
Vítězem »Velké ceny« v bě-

hu na 750 metrů se v kategorii
mužů stal Albín Skalík (roč-
ník 1979, ZŠ Čs. armády), 
v kategorii žen zvítězila Lucie
Wolná (ročník 1987, TJ Bo-
humín). Nejhodnotnější vý-
kony podali na trati: 

60 metrů - Ladislav Svobo-

da, starší žáci, 7,6 s.

60 m - Martina Fiedorová,

starší žákyně, 8,0 s.

750 m - Lukáš Halaj, starší

žáci, 2:06,4 min.

60 m - Emily Gerulová, roč-

ník 1996 - Orlová, 9,0 s.

Závod zabezpečovalo 18 čle-

nů organizačního týmu, roz-

hodčí, zvukař, zapisovatelé aj.

Zdeněk VESELÝ, 
ředitel závodu

Za účasti 128 závodníků z bohumínských škol, ale i běžců 
z okolních měst, proběhl na atletickém stadionu u Základní
školy na ul. Čs. armády třetí ročník běžeckých závodů Velká
cena Bohumína. 

Foto: František Krejzek

● Seminář v Salome
Seminář akreditovaný Čes-

kou asociací sester s názvem
»Rizika v raném vývoji dětí.
Diagnostika a opatření« se u-
skutečnil ve stacionáři Salo-
me. Zúčastnily se jej dětské
sestry z Bohumína a blízkého
okolí i Ostravy. Účastnice se-
seznámily i s fungováním soci-
álního terénního programu Ra-
né péče, který v Bohumíně 
a okolí poskytuje Salome. Se-
minář byl i příležitostí k navá-
zání nových kontaktů a zkva-
litnění péče o děti s riziky ra-
ného údobí. (kro)

● Koncert v kostele
Zajímavý koncert se usku-

teční v rámci 3. ročníku Sva-
továclavského hudebního fes-
tivalu. Tóny skladatelů J. S.
Bacha, W. A. Mozarta, O.
Máchy, A. Schnittkeho zazní
1. října v 16.30 hodin v kato-
lickém kostele Božského Srd-
ce Páně v Novém Bohumíně.
Srdečně zve K.A.R. Vstupné
60 korun, předprodej v měst-
ské knihovně a v infocentru
na radnici. (ful)
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Bohumín je sídlem kraj-
ské pobočky Sdružení obra-
ny spotřebitelů. Ta je stále
úspěšnější v ochraně zákaz-
níka proti nečestnému, pod-
vodnému a protizákonnému
jednání ve sféře služeb a ob-
chodu. 

Činnost sdružení je podpo-
rována Evropskou unií a v sou-
časné době se snaží o větší po-
pularizaci a pochopení svých
cílů, zejména u kategorie seni-
orů a mladých lidí.

Zbrusu nové Oranžové
hřiště začali od 16. září využí-
vat bohumínští sportovci.
Sportoviště za 2,8 milionu
korun vyrostlo v areálu Na
Kuželně a už jej otestovala
veřejnost i školáci. Hřiště
slavnostně otevřely volejba-
lové a fotbalové turnaje.

Ve volejbalovém klání Oran-
ge cup 2006, se mezi sebou
utkalo 10 družstev dospělých 
a mládeže. O vítězství bojova-
ly týmy s originálními i tradič-
ními názvy - Čerti, Kokosy na
antuce, Košoni, M.A.S.H.,
Rockwool, Rychlé pípy, Skře-
čoňské placky, Sokol Seniors,
Škeble a Úřad. Prvenství na-
konec vybojovali Čerti, na
druhém místě skončily Skře-
čoňské placky a z třetí příčky
se radovaly Rychlé pípy. Druž-
stvo bohumínských úředníků,
v němž bojoval o čest úřadu 
i první muž města Petr Vícha,
skončilo na předposledním 
9. místě.

Premiéru zažili na Oranžo-
vém hřišti i bohumínští školá-
ci. Šest družstev ze 6. až 9. tříd
bojovalo o vítězství v malé ko-
pané. V souboji Bohumínský
pomeranč 2006 si nejlépe
vedli žáci z Masarykovy zá-
kladní školy, druhé místo ob-
sadili školáci ze ZŠ na třídě
Dr. E. Beneše a třetí příčku
vybojovala ZŠ na ulici Čs. ar-
mády.

Dalším turnajem, který pro-
běhl bezprostředně po otevře-

ní nového sportoviště, byl tra-
diční volejbalový turnaj Bo-
humínský lachtan. Trofejí pro
vítěze je putovní vycpaný
lachtan. Umělý povrch svědčil
nejvíce hráčům a hráčkám z
Masarykovy základní školy,
družstvo radnice tentokrát vy-
bojovalo druhé místo a za ním
se zařadili volejbalisté střední
školy. 

»Ve městě je mnoho sportovců
a chceme, aby nové hřiště bylo pl-
ně využíváno. Lokalita je v cen-
tru města a my jsme rádi, že bude
sloužit nejen školám, ale v odpo-
ledních hodinách také sportov-
ním oddílům a veřejnosti. Doufá-
me, že se nám podaří udělat z no-
vých turnajů tradici,« řekla Pav-
la Skokanová, vedoucí odboru

školství, kultury a sportu bo-
humínské radnice.

Výstavba Oranžového hřiš-
tě stála 2,8 milionu korun.
Nadace ČEZ dala na jeho vy-
budování 2 miliony korun,
zbytek uhradilo město ze své-
ho rozpočtu. Sportoviště vy-
rostlo v místech bývalého
hřiště pro malou kopanou TJ
Sokola Bohumín, které neby-
lo v dobrém stavu. Celý pro-
stor se potýkal s problémem
odkanalizování deš�ových vod.
Při nepříznivém počasí se pro-
to stávalo, že zde zůstávaly ka-
luže vody a zápasy se musely
odkládat. 

Nová hrací plocha má rozlo-
hu 30 x 50 metrů, dostala zce-
la nový umělý povrch a její

použití je víceúčelové. Bude

sloužit k hraní malé kopané,

volejbalu, florbalu i tenisu 

a starat se o ni bude TJ Sokol

Bohumín. Tato tělovýchovná

jednota sdružuje téměř 500

sportovců.

Kromě Oranžového hřiště

Nadace ČEZ letos v Bohumí-

ně finančně podpořila také

vybudování nového dětského

koutku ve Starém Bohumíně

a opravu sokolovny v Záblatí.

Na své projekty získala od na-

dace peníze i některá bohu-

mínská občanská sdružení -

například Maryška či Aerobic

club Bohumín.

Lucie BALCAROVÁ

První turnaje otestovaly Oranžové hřiště

Pod ochranou sdružení mů-
žete řešit problémy s reklama-
cí výrobků nebo služeb, tele-
komunikační-
mi firmami
(stále častější
jsou porady při nákupu mobil-
ních telefonů), bankami a po-
jiš�ovnami, cestovními kance-
lářemi nebo nákupem přes in-
ternet.

Nejste-li si jisti korektností
smlouvy, obchodních podmí-
nek či záručních listů, je

vhodné navštívit pobočku
sdružení. Ke své činnosti vyu-
žívá poradenství, spolupráci 

s médii nebo
právní podpo-
ru. 

Pro vaši informovanost jsou
na bohumínské pobočce při-
praveny tiskové materiály,
sdružení vydává časopis Štít
spotřebitele, další informace
naleznete na webových strán-
kách www.spotrebitel.info,
dotazy můžete adresovat na

ostrava@spotrebitele.info ne-

bo se telefonicky obrátit na

pracovníky sdružení na číslo

596 018 012.

Kancelář a pracovníky, kteří

jsou vám ochotni pomoci ve

vašich nesnázích, najdete 

v Bohumíně na Okružní ulici

1068 (přízemí modrého pane-

láku za hotelovým domem) 

v pondělí od 9 do 12 hodin 

a ve čtvrtek od 15 do 17 hodin.

František KREJZEK

nedejte se

Sdružení obrany spotřebitelů má pobočku v Bohumíně
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● Máte k českým drahám nějaké
»dědičné sklony«?
Rodiče nemají s dráhou nic

společného. Ale vzdálenější pří-

buzní na dráze pracovali. Před

třemi lety jsem nastoupila k Čes-

kým drahám jako průvodčí. Po-

stupně jsem jezdila na osobních

linkách, rychlících a pak přišel

konkurz na Pendolino.

● Funkce průvodčí je žádané 
zaměstnání?
V okrese, kde je vysoká neza-

městnanost, je to výborná pra-

covní příležitost.

● Je pro mladou a hezkou dívku
těžké získat toto zaměstnání?

Stejně těžké jako pro mých 28

kolegů. Složila jsem zkoušky,

prokázala tarifní i jazykové zna-

losti, dodělávám si maturitu a u-

važuji o dalším studiu. 

● Za nejtěžší na vaší práci 
považuji právě kontakt s lidmi... 
Práce s lidmi mi nikdy neděla-

la potíže, ba naopak je to pro mě
přirozené. Nedokázala bych si
představit uzavřenou kancelář,
kde bych pracovala v úzkém 
okruhu několika kolegů.

● Jak překonáváte noční služby?
Na ranní spoj SC 500 je ná-

stup ve dvě padesát pět. Poslední
spoj končí okolo dvaadvacáté ho-
diny. Z toho vyplývá, že klasic-
kých nočních směn si moc neužiji.

● Je ve vlaku místo pro odpočinek?
Na směně jezdím jako průvod-

čí s vlakvedoucím a je zde ještě

posádka jídelního vozu. Prochá-

zím přidělenými vozy, kolega má

zbývající část. Dvě místa jsou

pro nás v kabině vlakvedoucího,

odkud také ovládáme přehrávání

hudby, mluveného slova a vněj-

šího označení vlaku. 

● Stává se, že vaší cílovou stanicí
je Praha a zůstáváte zde 
do ranního spoje?
K této situaci dochází jednou

za dvanáct dnů. Přestávka na od-

počinek je šestihodinová a pak se

vracíme spojem SC 501 z Prahy

do domovské stanice Bohumín

● Pendolino bylo zpočátku terčem
posměchu a kritiky. Jak jste to
prožívali?
Kritice cestujících jsem rozu-

měla a měla pro ně pochopení,

ale následné reakce známých a to,

co udělala média, bylo hodně

Tváří Pendolina je dívka z Bo

špatné. Měla jsem chu� si vzít

dovolenou a někam zmizet. Při-

tom práce našich strojvedoucích

byla úžasná. Snažili se za každou

cenu dát vše do pořádku a jednot-

ku zprovoznit, i když ne vždy to

bylo možné.

● Poci�ujete nějakou větší pozornost
veřejnosti poté, co jste se objevila
na plakátu v Pendolinu?
Nějaké ohlasy byly a jsou a je

mi to docela příjemné. Těch ne-

gativních si nevšímám.

● Co děláte ve volném čase?
Při zaměstnání, studiu a foto-

grafování mi zbývá čas jen na ob-

časný, spíše pasivní než aktivní

sport. Nepravidelnost služeb mi

nedovoluje věnovat se něčemu

systematicky. Takže pokud už se

najde volný čas, věnuji ho čtení,

nebo příteli.

O Pendolinu a jeho konečné zastávce na ostravském hlavním nádraží ví asi každý Bohumí-
ňák. Ačkoliv Svaz obcí okresu Karviná, jehož je naše město členem, již delší dobu jedná o pro-
tažení trasy až do našeho města, výsledky zatím neukazují na pozitivní řešení. S Pendolinem je
však provázaná také Jana Havranová z Bohumína, která jezdí na trati Ostrava - Praha jako jed-
na ze stevardek tohoto zatím jediného rychlovlaku v naší republice. 

rozhovor s Janou HAVRANOVOU, průvodčí vlaku super city Pendolino na lin

Družstva žen a mužů soutě-
žila 9. září v Kopytově v po-
žárním útoku. Na startu se
sešly sbory z okresu Karviná.

Pohárovou soutěž zahájil tru-

bač, který k nástupu svolával

historickou trubkou z časů první

republiky. Tento hasičský skvost

byl objeven v loňském roce u bý-

valého aktivního člena místní

hasičské organizace. 

První vzorový útok předvedli

mladí hasiči z Kopytova, pak již

se do soutěže zapojila družstva

mužů i žen. Nejrychlejší byly ha-

sičky z Havířova před domácími

kopytovskými a ženami Záblatí.

V kategorii mužů nejlépe dopad-

li hasiči z Dolní Lutyně střed,

druzí se umístili muži z Doubra-

vy před třetími záblatskými. Na

Hasiči soutěžili v Kopytově

pořádající družstvo zůstala ne-
populární čtvrtá příčka.

Soutěž sponzorovala pojiš�ov-
na Kooperativa, sdružení Maryš-

ka a firmy Progres, Kovo Vesuv 
a Rybenka. Všem patří poděkování.

Michal MLYNKEC, 
starosta SDH Kopytov

Díky za náš
»kotrmelec«

Na jiném místě v Oku se

píše o krásném rekordu, na

kterém se společně podíleli

občané města a především

mládež. Rekordu bychom

však nedosáhli, kdyby se řa-

da obětavých lidí ochotně 

a nezištně nevěnovala přípra-

vě a organizaci »Bohumín-

ského kotrmelce« a zejména

kdyby ŽDB GROUP a.s. ne-

poskytla skutečně velkorysé

financování celé akce ve vý-

ši 250 tisíc korun. Občané

tak dostali opravdu krásný

dárek k výročí od firmy, 

která neodmyslitelně patří 

k historii i budoucnosti Bo-

humína. Moc děkujeme.

Petr VÍCHA, starosta

Foto: Michal Mlynkec
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ohumína

● Co vy a Bohumín?
Snad pro každého je nejkrás-

nější to město, kde se narodil.
Pro mě je to Bohumín. Pokud 
odsud budu muset odejít, určitě
se sem budu ráda vracet. Těší
mě, že se Bohumín a jeho úroveň
stále zvedá a je pro spoustu lidí a-
traktivním místem k bydlení.

● Dovedla byste žít v Praze?
Přirostlo mi to tady k srdci 

a napořád bych Bohumín asi 

opustit nedokázala. Pokud by se

ale objevila lukrativnější pracov-

ní nabídka a konkrétně v Praze,

problém bych zřejmě neměla. 

● Je vám něco málo přes dvacet, 
v roli průvodčí asi nezůstanete?
Máte představu, čeho chcete 
dosáhnout? 
Představu mám, ale mé přání

a hodnoty se mění podle aktuál-

ní nabídky, takže co budu po u-

končení studia dělat skutečně,

netuším. Právě te� spolupracuji

s uměleckým fotografem Jarosla-

vem Kubíkem, kterému jsem

modelem.

František KREJZEK

nce Ostrava - Praha

Ghetta vznikla zčásti v měst-

ských domech, zčásti v domech,

které jsou soukromé a kam jejich

majitelé například nastěhovali

některé romské nájemníky z ji-

ných měst v republice. Jedná se

o domy, kde jsou převážně byty

čtvrtých a třetích kategorií. Jsou

většinou poměrně staré, neudr-

žované, stojí často na periferiích

města a obývají je zpravidla rom-

ské rodiny či nepřizpůsobiví ne-

bo ne zrovna pořádní nájemníci.

Město se je rozhodlo zrušit tím,

že tyto domy přemění na byty

první kategorie. Nejprve však

musí byty v do-
mech uvolnit.

V problema-

tických místech má město 247

bytů a eviduje v nich 95 neplati-

čů, z nichž část bude muset zřej-

mě své byty opustit. Město chce

poté postupně tyto staré byty re-

konstruovat, vždy ale jako celý

dům. V posledních letech tak

zrekonstruovalo za desítky mili-

onů korun domy v Komenského

a Čáslavské ulici a dva domy

»hrůzy« v ulici Čs. armády, v ni-

chž vzniklo 29 nových bytů. Dal-

ším problematickým a mediálně

nejznámějším objektem je hote-

lový dům, kdy se město kvůli je-

ho odkoupení od ŽDB a stěhová-

ní nájemníků dostalo do křížku

se zastánci lidských práv. Soudní

spory se vyřeši-

ly až po roce a

město objekt

nyní rekonstru-

uje. Vznikne v něm 86 nových

bytů.

Starosta Bohumína ujiš�uje,

že dlouhodobý záměr přeměny

problematických bytů čtvrté ka-

tegorie na moderní byty odpoví-

dá také nynější vládní koncepci 

o rušení podobných ghett. »Mo-
hou tam bydlet slušní lidé, kteří
platí nájem a neodhazují odpadky
z okna a nadměrně nehlučí. Ti se
nemusí bát a mohou se těšit na
lepší bydlení. Neplatiče a nepři-

způsobivé nájemníky v Bohumíně
nechceme,« řekl Petr Vícha. V lo-

kalitách je už nyní 28 volných by-

tů. Město od poloviny dubna to-

tiž zrušilo pořadníky na sociální

byty a přiděluje je jen mimořádně.

Kvůli problematickým lokali-

tám se Bohumín dostal i na se-

znam ministerstva vnitra. To

před časem varovalo, že tato

ghetta se mohou stát pro některá

místa v zemi sociálním problé-

mem v souvislosti s migrací slo-

venských Romů. Jeden z perife-

rijních domů na Drátovenské 

ulici měl ve dvou bytech přihlá-

šeno k trvalému pobytu neuvěři-

telných šedesát lidí. Protože pat-

ří soukromníkovi, chce ho radni-

ce nejprve koupit v dražbě a pak

ho zbourat.

Lucie BALCAROVÁ

Město chce přeměnit ghetta na byty 1. kategorie
Tvrdý postup čeká neplatiče a problematické nájemníky.

Město chce i nadále pokračovat v nastolené politice nulové to-
lerance. Hodlá v Bohumíně zrušit ghetta a chce koupit i někte-
ré další domy, které mají dnes problematickou pověst a patří
mezi domy hrůzy. 

tolerance: 0

Na počátku minulého století žily v Bohumí-
ně vedle sebe bez problémů hned čtyři národ-
nostní skupiny obyvatel. Byli to Němci, Češi,
Poláci a Židé. Obec Šunychl-Bohumín-nádra-
ží patřila k oněm historicky mnohem starším
městům v Čechách, na Moravě a ve Slezsku,
kde na sebe navzájem blahodárně působily
různé kultury. 

Ještě na konci 19. století platilo rozhodnutí Slez-

ské zemské vlády v Opavě, kterým bylo zakázáno

pohřbívat Židy na katolických hřbitovech. To do-

nutilo židovské osadníky v obci Šunychl-Bohu-

mín-nádraží založit si koncem padesátých let 19.

století vlastní židovský hřbitov na dnešní Mírové

ulici. Byl dost rozsáhlý, dnes však z něj zbylo jen

několik náhrobních kamenů, které leží zarostlé trá-

vou v koutě původního hřbitova. 1. září 1939

vtrhla na Bohumínsko německá vojska a během

pouhých osmi měsíců zde nezbyl ani jediný z 550

příslušníků židovské menšiny. Holocaust přežilo

jen jedenáct z nich. Ti postupně po druhé světové

válce zemřeli nebo emigrovali do Izraele a na kdysi

bohatou a kulturně vyspělou menšinu, která se na

Bohumínsku vyvíjela devadesát let, zbyla jen vzpo-

mínka. (Čerpáno z dokumentu Jiřího Demela zveřej-
něného v městských novinách.)

Hřbitov se nacházel na pozemku, který je dnes

ve vlastnictví Církve adventistů sedmého dne. Její

členové plochu udržují a kosí zde trávu. Náhrobní

kameny jsou uloženy volně na zemi, mnohé z nich

jsou rozlomené nebo otlučené. Na nápisech může-

me číst jména bohumínských občanů z konce de-

vatenáctého a počátku dvacátého století, jejichž

potomci nežijí nebo jsou roztroušeni po světě. 

Nejnovější vývoj posunul osud zapomenutých

náhrobků dopředu. Na společném jednání se sešli

zástupci města, Židovské obce Ostrava a Církve

adventistů sedmého dne. Celý pozemek bývalého

židovského hřbitova převedou adventisté bezplat-

ně zpět do vlastnictví Židovské obce. Rada města

schválila příspěvek 10 tisíc korun na úpravu.

»Pustíme se hned do práce na úpravě náhrobků.
Rádi bychom do června příštího roku pozvali veřej-
nost na slavnostní otevření památky našich předků.
Čeká nás vyčištění plochy od náletových dřevin, po-
stupné očištění náhrobních kamenů a jejich rozmístě-
ní po areálu původního hřbitova,« přislíbila ředitelka

Židovské obce Ostrava paní Jiřina Garajová. Asi

tři desítky náhrobků se stanou připomínkou bohu-

mínských židovských občanů. 

František KREJZEK

▲ Opravené náhrobní kameny budou připomínkou
stoleté historie. Foto: František Krejzek

Náhrobky připomenou stoletou historiiNáhrobky připomenou stoletou historii
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Umělé solné jeskyně ros-
tou jako houby po dešti. Po-
žádali jsme Dagmar Knýblo-
vou, která o této relaxační
metodě nastřádala mnoho
poznatků, o několik infor-
mací.

● Není zakládaní solných jeskyní
jen módní vlna?
Sůl je starý osvědčený léčeb-

ný prostředek. Výstavba sol-
ných jeskyní je pozitivní sna-
ha přiblížit možnost pobytu 
v prostředí prosyceném solný-
mi výpary široké veřejnosti.
Pokud by to byla móda, pak by
měla být akceptována díky
blahodárnému a ozdravnému
vlivu na lidský organizmus.

● Jaký vliv na zdraví má dýchání
vzduchu v solné jeskyni?
Vdechování působí na dý-

chací cesty, tělo přijímá mine-
rální látky. Vše působí proti-
zánětlivě a antialergicky. Pro-
středí v jeskyni neobsahuje
pyly ani prachové částice.

● Dá se tato metoda nahradit 
inhalací roztoku kuchyňské soli
doma pod dekou?
Dovolím si srovnání. Je to

jako chtít nahradit jednou čin-

kou novou moderní posilov-

nu. Inhalaci pod dekou si vy-

baví každý spíše jak nepříjem-

nou záležitost. V solné jeskyni

strávíte dýcháním solného kli-

ma, relaxací a poslechem hud-

by příjemných 45 minut.

● V prodeji jsou solné lampy, 
které mají otvor pro svíčku 
a mají stejný účinek.
Na trhu je dnes opravdu

velký výběr solných lamp, kte-

ré mají obdobný účinek, sa-

mozřejmě v daleko menším

měřítku. Uvažte, že solná lam-
pa váží řekněme tři kilogramy,
zatímco solná jeskyně je vybu-
dována asi z 9 tun soli.

● Jaké nerosty se používají 
pro zařízení jeskyně?
Jeskyně jsou stavěny ze soli

kamenné, soli obohacené 
o jód a soli z mrtvého moře.

● Jaké znalosti nebo odbornou
průpravu by měl mít provozo-
vatel takového zařízení?
Od provozovatele není po-

žadována žádná specializace.

Návštěvníkům se věnuje zdra-

votní sestra.

● Je nutná před zahájením kúry
návštěva lékaře?
Ne, není nutná. Ovšem, po-

kud má někdo vážné problé-

my zdravotní, pak by měl sa-

mozřejmě svou návštěvu pře-

dem konzultovat se svým lé-

kařem. Bez jeho doporučení

by neměli taková zařízení na-

vštěvovat lidé s onkologickým

onemocněním, při zvýšené

aktivitě štítné žlázy nebo lidé

trpící klaustrofobií.

● Pro jaké choroby je tedy pobyt
v solné jeskyni prospěšný?
Solné klima je účinné při 

onemocnění dýchacích cest,

astmatu, alergii, chronické rý-

mě, kožních onemocněních.

Blahodárný efekt byl zjištěn

při neurózách, psychickém stre-

su, depresích. Důležité je zá-

porně ionizované prostředí,

protože díky elektronice a mo-

bilům, které nás denně všude

obklopují, žijeme převážně 

v nevyváženém prostředí 

s kladnými ionty.

František KREJZEK

Jsou umělé solné jeskyně zdraví prospěšné?

Foto: František Krejzek

Zdravotní následky kouření
jsou o to závažnější, čím větší
dávku tabákových výrobků člo-
věk zkonzumoval. Větší riziko
mají pochopitelně ti lidé, kteří
začali kouřit v mladém věku
(děti a dospívající mládež). 

Program, vyvinutý týmem
lékařů, pedagogů a psycholo-
gů Masarykovy univerzity 
v Brně - Kouření a já, je určen
právě pro tuto rizikovou sku-
pinu dětí. 

Proto jsme se v letošním
školním roce rozhodli apliko-

vat tento projekt v rámci výu-
ky občanské výchovy i na naší
škole. Program zahájí žáci pri-
my a bude je provázet celé čty-
ři roky nižšího gymnázia. Žáci
budou pracovat ve skupinách,
plnit různé domácí úkoly, an-
ketní šetření, eseje či malby
na dané téma, nácvik her 
a další aktivity. 

Všechny jednotlivé náměty
lekcí i jednotlivých cvičení
jsou zaměřeny na rozšíření in-
formací o problémech kouře-
ní, žádoucích postojů k ne-

kouření a nácvik dovedností,
jak odmítnout kouření.

Nedílnou součástí progra-
mu je jeho široká podpora 
v celém prostředí školy a v ro-
dinách. Nejen děti, ale i lidé 
v jejich nejbližším okolí by
měli být přesvědčeni, že
NEKOUŘIT JE MOUDRÉ 
A MODERNÍ.

Pavla VALUŠTÍKOVÁ,
Gymnázium Františka Živného

Studenti vedou kampaň proti kouření
Kouření je v současné době považováno za nejzávažnější

jednotlivý rizikový faktor, ovlivňující zdraví a délku života mi-
lionů lidí na celém světě. Nemáme účinné způsoby, jak zabrá-
nit expanzi producentů tabákových výrobků na světové trhy,
kde jim obchod se smrtí přináší pohádkové zisky, kromě jed-
noho: výchovy lidí k tomu, aby ve svém životě volili zdraví 
a ne nemoc a předčasnou smrt.

Díky za příjemné služby
Nadšení z oslavy svých 75. narozenin projevil v redakci OKA

pan Karel Kubečka. Pro svých pětadvacet gratulantů si zamluvil
v kavárně na náměstí T. G. Masaryka sobotní odpoledne. Při pl-
ném provozu jim zde obsluha podle jeho slov připravila velmi
příjemnou oslavu. Personál byl pozorný, milý a ochotný a slav-
nostní menu velmi chutné. Oslavenec děkuje personálu za hez-
ké odpoledne. My jeho slova rádi zveřejňujeme. (red)

Poděkování lékařům
Děkuji kolektivu lékařů in-

terního oddělení Bohumínské
městské nemocnice, a. s.,
zvláště pak primáři MUDr. Ja-
kubjákovi za lidský přístup 
a profesionální péči, kterou
věnovali mé zemřelé manželce
Marii Kroutilové po dobu její
hospitalizace. Stejný dík patří
i všem zdravotním sestrám 
a ostatnímu personálu za jejich
nelehkou a obětavou práci.

Jaroslav KROUTIL
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Dne 15.9.2006 

oslavili naši rodiče 

Eliška a Rudolf
ZIELINŠTÍ 

60 let společného 

života, zároveň dne

29.9.2006 

oslaví paní Eliška své 80. narozeniny.

Hodně zdraví, štěstí a životní pohody

na další společné cestě životem 

přejí 

dcera Marta a syn Ruda s rodinami.

Dne 30. září 2006 

oslaví naše 

milá 

maminka 

a babička

paní Marta
SIKOROVÁ 

své 75. narozeniny.

Vše nejlepší, hlavně hodně zdraví,

štěstí, spokojenosti a životního elánu

do dalších let přejí 

synové Evžen, Miloslav a Jaroslav

s rodinami.

Krásných 55 let společného života

oslaví dne 6.10.2006 

drazí rodiče

Olga a Josef ŽÁČKOVI. 

Ze srdce přejeme pevné zdraví,

hodně štěstí a životního elánu 

do dalších společných let. 

Dcera Karla s manželem, 

syn Jiří, vnoučata Michal 

s manželkou, Hanka, Jiříček 

a pravnouček Tomášek.

Blahopřání - jubileaVzpomínky - úmrtí

�
Dne 4.10.2006 

vzpomeneme 

smutné 15. výročí 

úmrtí mého manžela

pana Jana

HECZKA 

a zároveň 13.11.2006 by se dožil 92 let. 

S úctou a láskou vzpomíná 

manželka Maria s rodinou.

Těžko se s Tebou loučilo,
těžko je bez Tebe žít. Láska
však smrtí nekončí, v srdci

Tě navždy budeme mít.

Dne 1.10. uplyne 

15 let, kdy jsme se 

naposledy rozloučili 

s naší drahou 

maminkou, babičkou a prababičkou 

paní Marií MACUROVOU
z Dolní Lutyně. 

Za tichou vzpomínku děkuje 

dcera Alena s manželem 

a vnučka Jana s rodinou.

To, že se rána zahojí, 
je jen zdání, 

v srdci zůstává 
bolest a vzpomínání.

Dne 2. října 2006

uctíme tichou 

vzpomínkou 3. výročí

úmrtí 

paní Šárky KOLKOVÉ, 
roz. Kalikové ze Skřečoně. 

S láskou a úctou vzpomíná 

celá rodina.

Dne 19. září 

jsme se naposledy 

rozloučili 

s paní Annou

BRODOVOU, 

která zemřela 11. září

2006 po krátké, 

těžké nemoci ve věku 65 let. 

Děkujeme za účast na pohřbu, 

za květinové dary a slova útěchy. 

Dcera Pavla se synem Lu�kem.

Dne 24.9.2006 

jsme vzpomněli 

1. smutné výročí úmrtí

pana Štěpána

DRLÍKA. 

Kdo jste ho znali,

vzpomeňte s námi. 

S úctou a láskou vzpomínají 

manželka Cecilie, synové Jiří a Jaroslav 

s rodinami, dcera Jana s rodinou.

Dne 25.9.2006 jsme
vzpomněli 3. smutné

výročí úmrtí naší drahé
maminky, tchýně, 

babičky a prababičky 

paní Emilie
GRYMOVÉ. 

Zároveň vzpomeneme
3.10.2006 

její nedožité 88. narozeniny. 
S láskou, úctou a bolestí v srdci vzpomíná 

dcera Vlasta s manželem Edou, 
vnuk Martin s Martinou, vnučka Marcela 
s Lumírem a pravnuci Davídek a Radimek.

Oči se slzami zarosily,
zaplakaly bolem, když

jsme Ti, maminko milá,
dávali sbohem.

Dne 4. října 2006
vzpomeneme 1. smutné

výročí úmrtí naší 
drahé maminky, 

babičky a prababičky 

paní Anny BOBKOVÉ
z Bohumína. 

S láskou a úctou vzpomínají dcera Josefa
s manželem, vnuk Kamil, vnučka Lenka 

s manželem a dcera Veronika s manželem.

Poděkování
Děkuji všem 

za projevy 

soustrasti 

a účast na pohřbu 

mé maminky

paní Jany PLOTICOVÉ.

Za pozůstalé 

dcera Jana.
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V NOVÝCH PROSTORECH
Od 1.10.2006 nás najdete na ulici Čáslavské 244 

v domě bývalých plynáren

PRAČKY, LEDNICE, TV, AUDIO, VIDEO, 
MOBILY A PAUŠÁLY ZA AKČNÍ CENY

Těšíme se na Vaši návštěvu! Tel.: 596 018 325

PLASTOVÁ OKNA -
DVEŘE - PARAPETY

■ montáž
■ zednické práce (dlažba aj.)
■ 3komorová okna
■ 4komorová okna - novinka
■ 5ti komorová okna

Šunychelská 1159, Bohumín
(bývalý areál kasáren) Tel/fax:
596 013 257, 777 122 669

!!! SLEVY !!!

POTŘEBUJETE
PŮJČIT PENÍZE?
Nabízíme hotovostní půjčky

od 6 000 Kč. Vhodné i pro 
osoby s nižším příjmem.
Tel.: 608 202 207

MASÁŽE V AQUACENTRUMASÁŽE V AQUACENTRU
již od 70 Kč! DENNĚ od 15 do 
21 hod. Po domluvě i jiný čas.
OBJEDNÁVKY ✆ 603 802 030

Komerční inzerce plošná
1/1 strana 6 000 Kč
3/4 strany 4 500 Kč
1/2 strany 3 000 Kč
1/4 strany 1 500 Kč

Při opakování
3 - 4 x sleva 10 %
5 x a více sleva 20 %
Cena za 1 cm2 15 Kč

Ceny inzerce

V obřadní síni radnice se konaly v poslední
době dvě zlaté svatby. 

29. července oslavili zlatou svatbu manželé Jiřina
a Zdeněk ŠEVČÍKOVI. ▲

9. září si připomněli své ANO vyřčené před

50ti lety manželé Anna a Alois GRATKEOVI.
Do dalších společných let jim přejeme hodně

zdraví, porozumění a vzájemné lásky. Matrikářky

Dvě zlaté svatby

▲

Jan a Jakub Polákovi

Roman Polák

Martin Zuščák

Daniela Kropková

Ingrid Hojdyszová

Jan Šípek

Alexandra Čonková

Lenka Třaskošová

Thomas Doležal

Vanesa Ferencová

Kristýna Mirgová

Hedvika Harwotová

Václav Jonáš

Natálie Pompová

David Tepliček

Eliška Vladyková

Simon Kroščen

Erik Mirga

Natálie Krajňáková

Tereza Nogová

Noví občánci 
Do pamětní knihy

města Bohumína byli

zapsáni noví občánci: 
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AUTOBAZAR RYKL nabízí 
➩ prodej vašeho vozu ➩ koupi ➩ možný též úvěr
➩ leasing se společnostmi Essox, GE Maney auto.

PODMÍNKY ÚVĚRU: pouze občanský průkaz, řidičský
průkaz, adresa zaměstnavatele + IČO.

ODJEZD VAŠÍM NOVÝM VOZIDLEM DO HODINY!
KOMPLETNÍ POJIŠTĚNÍ U KOOPERATIVY U NÁS.

AUTODÍLY autorykl nabízí 
➩ náhradní díly nové i použité na Škodu-Favorit,

Felicii, Octavii, Fabii, Superb, Volkswagen Golf 
a Passat atd. 

➩ Rovněž nabízí nové náhradní díly na veškeré 
zahraniční automobily, např. světla, tlumiče, 
brzdové desky, kotouče, filtry - oleje atd. 

Podzim - 10% sleva na veškerý sortiment 
Akce Octavia 1,9 TDI filtr oleje za 90 korun 

filtr vzduchu za 150 korun 
olej 5W 40 syntetický 5 l za 699 korun

Celkem 939 korun
Hotově vykupujeme Vaše nepotřebné náhradní díly

Škoda - Volkswagen

Doporučujeme uložit do mobilu

ODTAHOVÁ SLUŽBA 608 770 870

➩ ➩

Denně 9 - 17 hodin, so 9 - 12 hodin

Tel. 596 031 102, 608 770 870

Máme pro vás široký výběr kvalitních ojetých vozů 
s garancí původu a prověřeným technickým stavem.

AUTO RYKL Bohumín-Pudlov,
Drátovenská 361

Akce: NOVÉ ORIGINÁLNÍ PNEU 165/13 cena 790 Kč

Tel. 596 015 634, 603 900 660, 
608 882 310, autorykl@autorykl.cz

www.autorykl.cz
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CHCETE PRO NÁS PRACOVAT?
HLAVNÍ ZDROJ PŘÍJMŮ PŘIVÝDĚLEK
Finanční poradce Externí spolupracovník
● vedení vlastní obchodní ●při studiu nebo 

sítě zaměstnání
● péče o kmen klientů ● neomezeno věkem
● profesionální růst

● časová nezávislost
● získání nových pracovních zkušeností
● orientace na bankovním trhu
● motivační akce
● zaškolení a propagační materiály zdarma

I N F O R M A C E  V  K A N C E L Á Ř I  Č M S S

nám. T. G. Masaryka 942, 735 81 Bohumín
(kadeřnictví EVA)
tel.: 596 011 191
mobil: 604 576 461

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE RYCHVALD, 
příspěvková organizace, Rychvald, Školní 1600, 

tel. 596 546 315, 604 908 327

vyhlašuje výběrové řízení na místo 

ÚČETNÍ A PERSONALISTA. 
POŽADAVKY: 

vzdělání ÚSO, VŠ ekonomického směru, 
znalost účetnictví příspěvkových organizací, 
velmi dobrá znalost práce na PC, řidičský průkaz 
sk. B, dobrý vztah k dětem, komunikativnost.

PRACOVNÍ POMĚR: na dobu neurčitou.

TERMÍN NÁSTUPU: podle dohody.

PLATOVÉ ZAŘAZENÍ: 10. třída.

TERMÍN KONÁNÍ VŘ: 19., 20.10.2006.
TERMÍN PODÁNÍ PŘIHLÁŠKY: 15.10.2006.

Součástí přihlášky je strukturovaný životopis 
a kopie dokladů o vzdělání a praxi.

MALOVÁNÍ
byty, firmy, RD

■ opravy omítek ■ vyhlazování
stěn ■ tmelování stěrkou 

■ interiérové nástřiky stěn 
■ umyvatelné nástřiky byt. jader

koupelen ■ nátěry fasád RD 
■ obhlídka a posouzení zdarma

Tel. 596 014 986
603 146 638

TWARDZIK Lumír
➧ klempířské práce
➧ pokrývačské práce
➧ nátěry plechových střech
➧ opravy plochých střech

Široký sortiment střešních
krytin a izolačních materiálů
včetně dodávky. 
Důchodcům práce se slevou!

✆✆ 596 544 588, 606 205 469

➢ prodej kotlů, ND,
krbových vložek
zn. VIADRUS;

➢ na požádání 
možnost zajištění
montáže;

➢ železářství;
➢ barvy;
➢ kuchyňské 

a domácí potřeby.
Maloprodejna na

hlavní třídě naproti
prodejně Hruška

TEL./FAX 596 012 572

● Prodám budovu ve 
Vrbici vhodnou k podnikání. 
✆ 604 941 788.

● Hledáte zajímavou a dob-
ře ohodnocenou práci? Rea-
litní agentura přijme pracovní-
ky. ✆ 604 941 788.

● Prodej krůt, vykrmené,
rozkrmené, po tel. domluvě. 
✆ 776 171 452.

● Koupím RD v Rychvaldu,
Orlové, popř. Dolní Lutyni. Pro-
sím nabídněte. ✆ 724 620 130.

● Koupím dr. byt v Bohumí-
ně, popř. os. vl. ✆ 606 710 464.

● Koupím dr. byt 3+1 v Bo-

humíně, cena akcept. 550 tis.

Ne RK. ✆ 723 316 403.
● Opravy autoplastů - ná-

razníky, podběhy, světla, kapotá-

že motocyklů, ✆ 603 723 029,
732 517 019 - St. Bohumín.

● Provádíme pokládku
podlahových krytin, plovoucí

podlahy všeho druhu - lamino,

dřevo, korek, marmoleum, ko-

berce, lino. ✆ 604 265 861.
● Koupím stavební poze-

mek od 1 800 m2 v okolí Bohu-

mína. Jen klidné místo. Volejte

✆ 608 984 962.

● Koupím byt v Bohumí-
ně, platím hotově, i zadlužený.
✆ 732 474 853.

● Koupím RD v Bohumíně
a okolí, platba ihned v hotovos-
ti. ✆ 608 370 379.

● Prodám pozemek ve 
Skřečoni, Úvozní ul., 1 800 m2,
175 Kč/m2, ✆ 724 586 619.

● Základní škola na tř. Dr. E.
Beneše v Bohumíně přijme od
2. pololetí učitele s aprobací
JČ - D. ✆ 596 016 665.

● Máte hodně splátek, úvě-
rů a karet? Zajistíme profinan-
cování jedním úvěrem. Hoto-
vostní půjčky. Hypotéky až do
100 % nemovitosti. Volejte na
✆ 737 518 170.

● Prodám OSB voděodol.
desky. Využití pro stavebníky
na obklady, střechy, podlahy.
Rozměr 250x45 cm, tl. 2,5 cm.
✆ 777 210 762.

● Koupím RD v okolí Bohu-
mína, do 2 mil. ✆ 776 059 000.

inzerce
● Prodám dr. 3+1 s lodžií

v centru Bohumína, 82 m2, vel-

mi hezký, nízká zástavba, 

✆ 777 979 158.
● Prodám nebo pronajmu

dr. 0+1 s lodžií v centru Bohu-

mína, ✆ 777 979 158.
● Mladý pár koupí byt 

v Bohumíně i zadlužený, hoto-

vost, ✆ 777 299 698.
● Vyměním 1+1 1. patro,

nízká zástavba, blízko centra za

3+1 nebo 2+1 s balkonem. 

✆ 739 286 326.
● Koupím stavební poze-

mek Záblatí, Skřečoň Zbytky.

Nejsem RK. ✆ 604 301 320.
● Doučím matematiku.

Mgr. Hana Svárovská. Volejte

✆ 596 031 124.
● Prodám družstevní byt

3+1 u kuželny, 2. poschodí. 

Požaduji družstevní nebo státní

byt 1+1 nebo 2+1. Volejte na 

✆ 604 781 225.
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Vážení občané, 

dovolte mi, abych Vás tímto příspěvkem
nejen pozdravil, ale rovněž se pokusil vyjád-
řit společné pohledy a názory skupiny lidí,
kteří se rozhodli společně se mnou spolupo-
dílet se na dalším rozvoji našeho města. 

Zcela určitě, tak jako Vy, tak i my víme, že v na-

šem městě se udělalo mnoho, ale také jsme toho

názoru, že je mnoho věcí, na které se naopak za-

pomnělo nebo se těmito současné vedení města či

zastupitelstvo nezabývalo dostatečně, tak jak by si

mnozí občané přáli. Jsme toho názoru, že musíme

hovořit i o těch věcech, které zrovna nejsou vhod-

né k prezentaci v městských novinách nebo v dis-

kuzích na zastupitelstvu. Naopak se nám spíše 

jeví, že některé problémy jsou mnohdy zastřeny

velkou nálepkou v podobě velmi líbivé investiční

akce. O problémech se musí hovořit a diskutovat,

nebo� jen toto je cesta, která nás dovede k způso-

bu, jak daný problém řešit. Máme na mysli nejen

zvýšení bezpečnosti občanů, ale také kvalitnější

volbu investičních priorit, implementaci tržního

prostředí do firem, které naše město vlastní 

a spravuje, a v neposlední řadě také lze vzpome-

nout vyšší efektivitu při využití dotací, např. ze

strukturálních fondů EU, kde, jak již bylo nedáv-

no uvedeno, naše město malinko zaspalo. Stejně

tak je tomu v případě nedostatečně řešené proble-

matiky rizikových oblastí a lokalit s hustým osídle-

ním minoritního obyvatelstva, kde na mapce ČR

zaujímá naše město přední pozice. 

Nechceme a ani si nemůžeme namlouvat, že 

v našem městě není žádný větší problém, nebo že

není co řešit. Vyváženost informací o dění ve měs-

tě je nutností. Lidé by měli vědět nejen o tom, co

se povedlo, ale také o tom, co není tak, jak by-

chom si přáli. Rovněž jsme názoru, že komunální

politika je hlavně o místních problémech dané lo-

kality - města, bez ohledu na politickou přísluš-

nost. Je zcela nepochybné, že na komunální úrov-

ni není tolik možností, jak prosadit celorepubliko-

vý zájem či program některé z politických stran.

Nechceme tvrdit, že je toto beze zbytku, ale jen

poukázat na fakt, že volit stranu, např. se sociál-

ním zaměřením a cítěním, na komunální úrovni

zdaleka neznamená podporu sociální politiky, tak

jako na úrovní republikové. Mimo to je toho dů-

kazem i fakt, že někteří kandidáti mají za sebou

slušnou migraci mezi politickými uskupeními a za

několik volebních období zpětně, což může také

vypovídat o mnohém, jich vystřídali více. Z uve-

dených důvodů jsme nabyli přesvědčení, že při

volbě je nutné zejména sázet na předpoklad od-

borných znalostí, zkušenost, ale hlavně na progra-

mové cíle jednotlivých skupin a třeba i jednotliv-

ců, aniž by rozhodujícím faktorem musela být po-

litická příslušnost. 

V minulých měsících a letech byly z rozpočtu

města vydány stovky mil. Kč nejen na zajištění

chodu města, ale také na jeho rozvoj. Stovky mil.

Kč, a zcela oprávněně, byly investovány proto,

aby město bylo rok co rok krásnější, plné zeleně,

mělo nová sportoviště, dětská hřiště apod. Tak ja-
ko Vy, Vaše domácnost nebo firma pracuje s příj-
my a výdaji, tak i město spravuje svůj rozpočet - 
otázkou však zůstává, zda to vše, co se udělalo za
ty mnohé milióny, je dost nebo málo a zda se prio-
ritně investovalo tam, kde to bylo nejvíce potřeba?
Nezapomínejme na to, že základ příjmové stránky
rozpočtu města je postaven zejména na příjmech 
z rozpočtového určení daní, případně nájemného
z bytů a nebytových prostor placeného nájemníky,
což v konečném důsledků jsou peníze nás občanů.
Právě proto si myslíme, že např. do oprav bytové-
ho fondu, který je ve vlastnictví města, nebyla in-
vestována odpovídající a hlavně potřebná částka,
stejně tak jako na investice do okrajových částí
města nebo do bezpečnosti, případně údržby 
a hlavně pravidelného úklidu, a to nejen centra
města. 

Naším cílem je budovat město natolik zajímavé,
že toto bude lákat občany aktivní (nikoliv jen ve
smyslu pracovním) a neproblémové, kteří jsou
schopni městu přinést určitý prospěch a věhlas.
Nechceme a ani nebudeme pokračovat v součas-
ném systému, který snad může zvýšit počet obyva-
tel našeho města, ale rovněž může svým způsobem
zvýšit i jistá bezpečnostní a sociální rizika. 

Závěrem věříme, že i přes velmi omezený pro-
stor se nám podařilo předat Vám to podstatné 
a rovněž věříme, že jsme ve Vás vyvolali nové ná-
zorové myšlenky, než jen ty, na které jsme za ta
dlouhá léta navykli. 

S naším programem, a podle mého názoru i vel-
mi kvalitním týmem kandidátů, si Vás dovolím se-
známit v příštím čísle. Do té doby nashledanou.

Komunální politika je hledáním prioritVolby 2006 
do zastupitelstva
a do Senátu

V tomto a příštím čísle
najdete na stránkách
OKA politickou agitaci
zaměřenou k volbám do
zastupitelstva města a do
Senátu. Příspěvky jsou
zveřejňovány podle pra-
videl, která schválila ra-
da města. 

Agitace do senátorských
voleb je placenou inzercí,
ve volební kampani pro za-
stupitelstvo města mají
všechny zaregistrované stra-
ny jednu polovinu strany
bezplatnou. Pokud chtějí
inzerovat také v dalším čís-
le, je tato kampaň již ko-
merční záležitostí. O umís-
tění jednotlivých politic-
kých příspěvků na posled-
ních stránkách OKA roz-
hodlo losování.

Pro volební agitaci jsme
rozšířili OKO o čtyři stra-
ny, aby zůstal prostor pro
běžné informace. (red)

Martin SCHUBERT,
zástupce Nezávislých kandidátů - NEZ

volební číslo 4 

● Setkání školních
metodiků prevence
V pondělí 18. září proběhla 

v bohumínském K-centru pra-
covní a informační schůzka
školních metodiků prevence zá-
kladních a středních škol v Bo-
humíně. Zúčastnili se metodici
ze ZŠ Masarykova, Skřečoň,
ČSA, dále z Gymnázia F. Živné-
ho a také ze ZCŠ P. Pittra z Os-
travy, kterou navštěvují převáž-
ně romské děti. Cílem setkání
bylo shrnutí a reflexe na dlou-
hodobý program primární pre-
vence, který se uskutečnil v mi-
nulém školním roce. Tento pro-
gram nabízí sdružení NET K-
centrum Bohumín žákům 6 až
9. tříd základních škol a studen-
tům I. a II. ročníků středních
škol. Metodici prevence potvr-
dili, že o programy primární
prevence projevily zájem i další
školy v Bohumíně. Účastníci
jednali o dalších možnostech a
vizi, jak by mohla vypadat bližší
spolupráce mezi dětmi, lektory,
učiteli a rodiči. V diskuzi zazně-
ly návrhy pro zlepšení besed. 

Andrea TANNENBERGOVÁ 1/
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6. Arnošt Suchý (KSČM). V tomto volebním období jsem praco−
val v komisi sportu jako její předseda. Chci se i nadále věnovat oblasti
sportu jako jednoho z aspektů pro využití volného času mládeže.

7. Miroslav Kocur (bezpartijní). Mám dvacetileté zkušenosti na
úseku oprav a údržby bytového fondu. Chci se proto věnovat zejména
této problematice.

8. Pavel Malina (KSČM). Chci se podílet na řešení některých
problémů našeho města, např. rušení nočního klidu, nedostatek parko−

PŘEDSTAVUJÍ SE DALŠÍ KANDIDÁTI DO ZASTUPITELSTVA MĚSTA ZA KSČM

vacích míst, černé skládky, nekázeň řidičů, zejména alkohol a nepřimě−
řená rychlost.

9. Petr Bijok (bezpartijní). Z pozice mého zaměstnání chci upřít
můj zájem na řešení problematiky tepelného hospodářství. Při provádě−
ní velkých oprav domů budu prosazovat komplexní rekonstrukci.

10. Táňa Kvapilová (KSČM). Ve svém volném čase se věnuji
sportu a práci s mládeží. Chtěla bych se i v budoucnu podílet na organi−
zaci akcí pro děti.

Komunální volby se blíží

Pane senátore Febre, nestydíte se?
7.7., pokládal u nich se svými pracovníky

květiny. Asi pochopíte, že na tento den

vzpomínám každým rokem, i dnes, nebo� na

to se nedá zapomenout. 

Pane Febre, vás jsem tam neviděl ani jed-

nou a již vůbec ne 7.7. To zřejmě ještě bylo

daleko před senátními volbami. Až nyní jste

se potřeboval zviditelnit i za cenu neuvěři-

telného porušení etiky vůči těmto obětem.

Jsem Vašimi kroky znechucen. A i když sám

rovněž kandiduji do Senátu, k takovému či-

nu bych se nikdy nesnížil. 

Moji kamarádi, omlouvám se vám za pana

senátora, nebo� on vidí jen svůj prospěch, 

etika mu nic neříká. Věřím, že u horníků

tím nezabodoval. 

Jaroslav GONGOL, 
kandidát za KSČM do Senátu

mžitě jsem se zapojil do záchranných a vy-

proš�ovacích akcí. 

Dodnes se mě někteří lidé ptají, zda jsem

nepřemýšlel o tom, že z hornictví odejdu.

Upřímně říkám, že ne, ale umínil jsem si, že

musím udělat vše, aby se taková havárie již

nikdy neopakovala. To jsem měl na paměti 

i jako dlouholetý ředitel na Dole Dukla, kde

zákonem číslo jedna byla kázeň a pořádek. 

Byl jsem to já, kdo nechal přemístit obě

pamětní desky na důstojné místo u podniku

a každoročně v den výročí obětí havárie, tj.

Vím, o čem hovořím. V onen osudný den
7.7.1961, kdy zahynulo 108 horníků, jsem
jako mladý inženýr, který před pěti dny pro-
moval po jednoroční stáži na Dole Dukla 
a nastoupil do funkce revírníka, byl v danou
chvíli i se svým rubáňovým kolektivem v do-
le. Celému kolektivu rubání, včetně mne, se
podařilo zachránit se. Jistě si soudný čtenář
dovede představit, co jsem tehdy prožíval.
Řada mých kamarádů, se kterými jsem byd-
lel na ubytovně, tam zůstala. Pane Febre, 
opravdových kamarádů, tvrdých chlapů, 
obětavých, pracovitých a přátelských. Oka-

Nechtěl jsem věřit vlastním očím, když jsem si 9. září 2006 přečetl v Moravsko-
slezském deníku, v příloze »Havířovsko«, článek, kterak pan senátor Feber vzpomí-
ná na své hornické kamarády položením kytice u památníku neštěstí na Dole Duk-
la. Nechal se tam vyfotografovat s poznámkou, že tak zahájil Den horníků. To chce 
opravdu »kachní« žaludek, vytloukávat z velkého lidského neštěstí politický kapitál
před senátními volbami! 

Z Volebního programu KSČM v Bohumíně na léta 2006 - 2010
1. Bydlení:

● oproti velkým opravám zvýšit 
finanční prostředky na běžnou 
údržbu bytového fondu;

● podporovat výstavbu sociálních
bytů.

2. Dopravní politika:
● podstatně zvýšit údržbu místních

komunikací nejen v zimním období
v městských částech i jejich opravy;

● řešit zvýšení kapacity parkovacích
míst ve městě (např. na ul. Tovární
v Záblatí) a zlepšit kvalitu součas-
né parkovací plochy na ul. Štefáni-
kově vedle ZUŠ;

● pokračovat v budování cyklostezek
z městských částí do centra města,

3. Sociální a zdravotní politika:
● usilovat o rozšíření kapacity 

Domova důchodců min. o 50 lůžek;
● přehodnotit stávající licitační 

pravidla při rozhodování o přidělení
městského bytu, zejména 
s ohledem na mladé rodiny, 
a nevyžadovat dopředu nájemné;

● usilovat o zachování Bohumínské
městské nemocnice, a. s. se
100% podílem města a pokračovat
v její modernizaci;

● zabezpečit dětskou zdravotní 
pohotovost.

4. Školství, sport a kulturní 
politika:

● podporovat zachování optimální
sítě mateřských a základních škol
ve městě, jít cestou snižování 
počtu dětí ve třídách;

● prostřednictvím Domu děti a mlá-
deže rozvíjet ve spolupráci se ško-

lami užitečné formy naplánování
volného času dětí a mládeže;

● i nadále z rozpočtu města maxi-
málně podporovat sportovní, 
kulturní a jiné zájmové subjekty ve
městě nejen pro jejich zachování,
ale i pro možný rozvoj a vznik 
dalších subjektu.

5. Rozvoj živnostenského 
a malého podnikání:

● podporovat ty podnikatele, kteří 
v městských prostorách zřizují
provozovny služeb, opravny nebo
výrobní činnosti, podporují aktivity
dětí, zaměstnávají absolventy škol
nebo občany nad 50 let věku i obča-
ny se ZPS, a to slevou na nájmech.

6. Veřejný pořádek a bezpečnost:
● po diskotékách a podobných 

zájmových akcích v nočních hodi-

nách se zaměřit na dechové
zkoušky zjištění alkoholu za volan-
tem (městská policie ve spoluprá-
ci s Policií ČR);

● více dbát na bezpečnost chodců
různými dopravními akcemi, 
především na území Skřečoně, 
Vrbice a Záblatí.

7. Životní prostředí:
● pokračovat v budování kanalizace

s napojením na čistírnu odpadních
vod;

● podporovat záměr úpravy Rafinér-
ského lesíku na lesopark;

● pokračovat v úsilí o účinné dokon-
čení protipovodňových staveb ve
Vrbici, Pudlově, Skřečoni-Nové
Vsi a v Šunychlu.

Připravil Karel CHYBIORZ, 
člen MěV KSČM
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PROGRAMOVÉ PRIORITY:
■ Efektivní využití prostředků 

z fondů Evropské unie tak, 
aby sloužily k rozvoji regionu.

■ Posílení unijních pravomocí 
v oblasti spravedlnosti práva 
a vnitřní bezpečnosti.

■ Vstup do Schengenského 
prostoru.

■ Spolupráce s Polskou republikou
v kultuře, sportu a turistice.

■ Šetrné nakládání s přírodními
zdroji a energiemi.

■ Zajištění základní dopravní 
obslužnosti.

■ Daňové zákony mají umožňovat
rozvoj středních a malých firem.

■ Ochrana národních menšin 
a národnostního školství.

KANDIDÁTI:
1. Barbara WACHTARCZYKOVÁ,

COEXISTENTIA, 39, sekretářka,
Starý Bohumín.

2. Ing. Bohuslav CZAPEK,
COEXISTENTIA, 51, technik, 
Skřečoň.

3. MVDr. Leszek KRÓL, SNK ED,
46, manažer, Šunychl.

4. Ing. Jindřich MICHALSKI,
COEXISTENTIA, 54, technik, 
Záblatí.

5. Ing. Cecilie MARCOLOVÁ,
COEXISTENTIA, 53, ekonomka,
Starý Bohumín.

6. Danuta OBOZOVÁ, SNK ED, 46,
v domácnosti, Nový Bohumín.

7. Irena HARABIŠOVÁ, COEXIS-
TENTIA, 41, ekonomka, Skřečoň.

8. Mgr. Marek BITTMAR,
COEXISTENTIA, 31, učitel, 
Nový Bohumín.

9. Danuta GUZIUROVÁ,
COEXISTENTIA, 47, účetní, 
Skřečoň.

10. Ing. Irena KUDEROVÁ, SNK ED,
47, ekonomka, Nový Bohumín.

11. Jiří MIKULA, COEXISTENTIA,
50, technik, Šunychl.

12. Jolanta STRZĄDATOVÁ,
COEXISTENTIA, 40, dělnice,
Záblatí.

13. Bronislav SEBERA, COEXISTEN-
TIA, 54, dělník, Skřečoň.

14. Halina SZELIGOVÁ, COEXIS-
TENTIA, 49, technik, Skřečoň.

15. Leszek BREŹNIAK, COEXIS-
TENTIA, 34, technik, Šunychl.

Volební COEXISTENTIA-SOUŽITÍ-WSPÓLNOTA
a SNK EVROPŠTÍ DEMOKRATÉ

16. Česlav BUGDOL, COEXIS-
TENTIA, 59, dělník, Skřečoň.

17. Eva VAJDOVÁ, SNK ED, 54,
dispečer, Záblatí.

18. Bronislav WALUSZCZYK,
COEXISTENTIA, 47, hasič, 
Šunychl.

19. Tomáš HARABIŠ, COEXISTEN-
TIA, 51, dělník, Skřečoň.

20. Daniel MARCOL, COEXISTEN-
TIA, 24, studující, Starý Bohumín.

21. Gerhard BREŹNIAK,
COEXISTENTIA, 64, důchodce,
Šunychl.

22. Svatopluk OBOZA,
COEXISTENTIA, 60, důchodce,
Nový Bohumín.

23. Benedikt HANAK,
COEXISTENTIA, 82, důchodce,
Skřečoň.

Postoj ke komunální politice obou koaličních volebních stran je obsažen v jejich názvu. Pro politické hnutí
Coexistentia - Soužití - Wspólnota je prioritou, aby dobré soužití mezi občany města vytvářelo dobré podmín-
ky pro rozvoj města. Politická stana SNK Evropští demokraté upřednostňuje integraci v rámci Evropské unie
a rozvoj euroregionů. V komunální politice není důležitá politická orientace napravo nebo nalevo. Tento pří-
stup je vhodný pro parlamentní volby. Praxe ukazuje, že městské zastupitelstvo by mělo řešit problémy věcně
a ne politicky, a to především s přihlédnutím na zájmy občanů.
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www.mariankus.cz
PLACENÁ INZERCE kandidáta do senátu za stranu NEZÁVISLÍ DEMOKRATÉ (předseda V. Železný).
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Volební obvod 71: Ostrava−město Volební obvod 74: Karviná
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Sám člověk 
nezmůže

nic...
OLTE
TÝM!

Přij�te 20. a 21. října k volbám

ROZHODNĚTE!

Za námi jsou
V Ý S L E D K Y
Za námi jsou
V Ý S L E D K Y

Před námi je
Bohumín - MĚSTO
S BUDOUCNOSTÍ
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